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RazgovoR: ŽeljkO lambaša

Novi vrtić u planiranoj dinamici

SVjeTSkI PaDObRaNSkI kUP

U Čavlima 18 zemalja

BRoJNE HUMaNE aKCIJE 

Veliko srce Grobničana
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Čavjanski putokaz

OPĆINa ČaVle

Važniji telefoni
Ordinacije opće medicine

Cvjetović, Dubravka dr. (školska)
  250-111

Matejčić Dokoza, Sanja dr.  259 868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.   

                                                     259 624
Toljanić-Brdar, vesna dr. (predškolska)      

259 644
Patronaža   259 195

Stomatološke ordinacije
Peran, vesna dr.   259 527
Rogoznica, zdeslav dr.  250 993

ljekarna:  250-466

Župni ured:     
• Cernik        259-638
• Grad Grobnik     250-150

matični ured Čavle:  259-512

knjižnica Čavle:   208-313

Osnovna škola
• Čavle:  259-169, 259-570
• Grad Grobnik:   296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:  259-513
DVD Čavle:   250-285
Dimnjačar:   250-366
Pogrebne usluge:         099/814-5001

kD «Čavle» d.o.o.
adresa: 51219 Čavle
Podčudnić 109
Tel: 545-313, 545-314,
e-mail:
komunalno.drustvo.cavle@ri.t-com.hr
Direktor: Igor Ban

Upravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Stanovništvo i površina

Naselje
stanovnika

2011.
km2

Buzdohanj 1,524 2,44

Cernik 1,380 2,00

Čavle 1,353 2,61

grobnik 421 3,61

Ilovik 14   0,24

Mavrinci 1,033 10,35

Podčudnić 467 1,05

Podrvanj 457   0,79

Soboli 171 59,67

zastenice 383 1,41

Općina Čavle 7,220 84,21

Općina Čavle
Općinski načelnik

Željko Lambaša
Zamjenik općinskog načelnika

Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
adresa: 51219 Čavle, Čavle 206
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Uredovno vrijeme 
(za stranke)

matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
ponedjeljak - petak:
08.30 – 14,00,  pauza: 11:00 - 12:00

knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
pon. – sri. – pet. 09.00 – 13.00
utorak - četvrtak          15.00 – 20.00

ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
pon. – pet.  07.30 – 19.30
subota  08.00 – 12.00

Napomena:  Podaci obuhvaćaju: (1) vjenčane u župnim crkvama i u matičnom uredu Općine Čavle od kojih 
barem jedan ima prebivalište u ovoj Općini i (2) preminule mještane Općine Čavle.

Novorođeni 
Popis novorođene djece čiji su roditelji/staratelji 
od 1. siječnja do 20. lipnja 2014. godine ostvarili 
pravo, sukladno Odluci Općine Čavle, na novča-
nu naknadu od dvije tisuće kuna
Kim Nikolić, Čavle; Erin Jovandić, Podčudnić; 
Noa Mohorić, Podrvanj; Ema Bukša, Mavrin-
ci; Mateo Malinarić, Buzdohanj; Tea Matijević, 
zastenice; Filip Ban, Buzdohanj; Dominik Su-
dan, Podčudnić; almer Rizvanović, Mavrinci; 
Lucas Bratelj, Mavrinci; Ben Sečen, Buzdohanj; 
Loris Donda, Čavle; Maro Šunić, Mavrinci; Teo 
glad, Buzdohanj; Dorotea Matasić, Buzdohanj; 
Jakov Sokić, Čavle; Matej Pranjić, Čavle; Pe-
tar Pranjić, Čavle; alan Miculinić, Čavle; Leon 
Barčić, Buzdohanj; Lara vlahović, Čavle; Jakov 
Jerkić, Buzdohanj; Mikail Sharbini, Podčudnić 

Vjenčani (1. 1. – 18. 6. 2014.)
Siječanj: Celestin Juretić i Jadranka Margan, 
Lučano zubović i Elvira Čargonja 
Veljača: Džemal Jahić i ankica Jahić, Mihael 
Klić i Mirjana Korica
Ožujak: Stanislav Mikulić i Jelena Rundić
Travanj: Mirko vučinović i Štefica vučinović, 
Jeton Imeraj i Irena Smiljčić, Mirko Čavić i  

gordana Šepić
Svibanj: Branko zoretić i zvjezdana Bijelonjić, 
Dražen Medica i Maja Fridel, Tomislav Božić i 
Nina Japić, Marino Peloza i Mihaela Kik, zoran 
Pribanić i anamarija Perušić
lipanj: Dražen Trifunović i andrea Reljac

Preminuli (1. 1. – 16. 6. 2014.)
Siječanj: Mladen Rajnović, zastenice; Bosiljka 
zaharija, Soboli; anđela Žeželić, Cernik; Milivoj 
Čargonja, Buzdohanj; Branko Fućak, Soboli
Veljača: Franjo Miculinić, Cernik; zlatko vodop-
ić, Buzdohanj; Marinka zjačić, Buzdohanj; anka 
Mrak, Podrvanj; Dorotea Čargonja, Svilno; Bran-
ko Perušić, Podrvanj; zita zoretić, grobnik
Ožujak: Darinka Manjgotić, Podrvanj; Božidar 
Felker, Soboli; Frida Šupak, Cernik; Marija Ra-
detić, Čavle; Sergij Ružić, grobnik; Emilija Lam-
baša, Cernik; Ivan Kamenar, Podrvanj
Travanj: Matija Mravac, Buzdohanj; zrinko Mic-
ulinić, Mavrinci
Svibanj: anton Šupak, Čavle; gojko Šošo, Mike-
ji; Ivan Juričić, Čavle; Mijo Stipančić, zastenice; 
Franjo Žeželić, Cernik
lipanj: Kostadinka Žvanja, grobnik; Ranko 
Čabrijan, Cernik; Stanko Šupak, Cernik
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NORbeRT maVRINaC, PREDSJEDNIK o.v. ČavLE

Novi projekti za bolji 
život  (str 7.)

Poštovani čitatelji,

nakon dulje pauze gmajna je ponovno 
sa vama. Donosimo vam pregled različitih 
događanja u proteklih šest mjeseci. Pon-
ovljeni su izbori, osnovano novo općinsko 
vijeće i nova općinska uprava. Mladi kadar 
zajedno s iskusnim kolegama, dat će opći-
ni novi zamah i vjetar u leđa. U gmajni 
možete pročitati tko su oni i kako vide raz-
voj općine u godinama koje su pred nama. 
Proslavljen je i Dan općine, odnosno blag-
dan svetog Filipa i Jakova. Na svečanoj 
sjednici u gradu bilo je svečano, a slavio se 
i na Danima vina i lipote. 

Popratili smo i mnogobrojne humani-
tarne akcije koje su imale za cilj pomagan-
je potrebitima. Mještani Čavala odazvali 
su se u velikom broju i dokazali da imaju 
veliko srce. Bilo je i mnogo sportskih natje-
canjima i to na europskom, ali i svjetskom 
nivou. ovoga puta na naslovnici donosi-
mo fotografiju sa Svjetskog padobranskog 
kupa. Raznovrstan program daruje nam 
i Katedra čakavskog sabora te Turistič-
ka zajednica. zanimljivo i raznovrsno bit 
će u našim Čavlima ovog ljeta. zabave i 
događaja za sve generacije. Svakako pos-
jetite i izložbu tradicijskih maski Europe 
u grobničkom Kaštelu. To je sadržaj koji 
će zasigurno obogatiti turističku ponudu 
naše općine. 

Događaja je mnogo, odaberite nešto po 
svom guštu i uživajte u ljetu. 

Do sljedeće gmajne, ugodno čitanje! 

Sandi bujan Cvečić 

RijEČ GLavnE uREDniCE

Naslovnica: 
Svjetski

padobranski kup
na grobniku

GRUbI GRaĐeVINSkI RaDOVI PRI kRajU

Niče novi dječji vrtić
(str 10.)

aUTOmOTODROm GRObNIk

Deseto svjetsko  
prvenstvo motora  
s prikolicom   (str 20.)

maTeR mlIkaRICa 13. PUT Na RebRI

Časna tradicija 
na djeci ostaje   (str 12.)
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Na prijevremenim općinskim izborima održanim 23. ožuj-
ka 2014. godine koalicija SDP-HNS-HSS-aRS-HSU slavila je 
dvostruku pobjedu: ponovni izbor načelnika Željka Lambaše 

(SDP) i njegove zamjenice Ivane Cvitan Polić (SDP), te osvajanje 
većine mandata u općinskom vijeću. Između tri kandidata Lambaša 
je, uz veću izlaznost birača nego na prethodnim redovnim izborima, 
izabran već u prvomu krugu s uvjerljivih 58,6 posto glasova. 

Spomenutim rezultatom, kao i velikom podrškom listi kandidata 
za općinsko vijeće kojoj je Lambaša bio nositelj, Čavjančani su po-
kazali koliko cijene njegov dosadašnji doprinos razvoju općine Čavle 
i koliko povjerenje imaju u Čovika od besede, kako je glasio njegov 
predizborni slogan. U ovoj prigodi postavili smo načelniku Lambaši 
nekoliko aktualnih pitanja.

Najteže razdoblje
Na ožujskim izborima ponovo ste dobili veliko povjerenje bi-

rača. Recite nam, s obzirom da su to bili prvi prijevremeni izbori 
u našoj Općini, kako ste doživjeli to iskustvo općenito, a kako 
samu objavu konačnih rezultata?

- Najprije bih postavio pitanje zašto uopće prijevremeni izbori? Na 
redovnim lokalnim izborima održanim 19. svibnja 2013. godine dobio 
sam kao kandidat koalicije SDP-HNS-HSS-aRS podršku 51 posto bi-
rača, dok je ista koalicija s 36,6 posto glasova osvojila šest vijećničkih 
mandata. No tada je u vijeću formirana postizborna većinska koalicija 
PgS-HDz-Nezavisna lista Kristiana Tomiše i aM. Jedini cilj ove koalici-
je bio je, što se moglo zaključiti iz njenog djelovanja tijekom narednih 
šest mjeseci, od lipnja do prosinca 2013. godine, onemogućavanje 
rada načelnika. 

Spomenuto razdoblje u mojoj političkoj karijeri, da se tako izraz-
im, bilo najteže razdoblje, što se može razumjeti osobito s obzirom 
na činjenicu da u kratkoj povijesti naše općine, od 1993. godine 
pa sve do prošlog saziva vijeća, nikada nije bilo niti jednoumlja niti 
političkih sukoba. Na vlasti je neprekidno bila koalicija više stranaka, 
koja je uvijek odlično surađivala s oporbenim strankama i uvijek u ci-
lju prosperiteta našega kraja. Rezultati takvih odnosa mogu su vidjeti 
u svim segmentima djelovanja lokalne samouprave na području naše 
općine, komunalnom, društvenom, kulturnom, sportskom...  

S obzirom da nakon svibanjski izbora 2013. godine nije bio moguć 
nastavak takvog funkcioniranja općine, to jest da nije bilo zajedničk-
og jezika između predstavničke i izvršne vlasti, dogodili su se prijevre-
meni izbori. Naravno, bio sam svjestan da na novim izborima koalicija 
SDP-HNS-HSS-aRS, kojoj se ovaj put pridružila i stranka umirovljenika 
HSU, može osvojiti i manje glasova. Međutim, nakon što je naša koal-
icija provela pozitivnu kampanju mještani su, što je rijedak slučaj, na 
birališta izašli u većem broju nego na redovne izbore, te meni kao 
kandidatu za načelnika i kandidatima naše koalicijske liste za općins-
ko vijeće dali povjerenje da ovaj mandat do kraja odradimo u miru i 
Božjem blagoslovu. U ovoj prigodi svima zahvaljujem na sudjelovan-
ju u ovom demokratskom činu i na ukazanom povjerenju.

Zahvalnost povjereniku
Vladin povjerenik za našu Općinu, gospodin marinko Dumanić, 

obnašao je svoju dužnost, koliko nam je poznato, vrlo odgovor-
no i uspješno. što Vi osobno možete reći o povjereniku Dumaniću 
i o tome razdoblju?

- Prije svega mogu reći da je vladino imenovanje Marinka Dumanića 
povjerenikom općine Čavle u razdoblju bez načelnika i vijeća bilo, po 
momu mišljenju, pun pogodak. gospodin Dumanić aktivno i odgovor-
no sudjeluje u radu organa općine Čavle i Pg županije od 1993. godine 
pa sve do danas. To čini besplatno ili uz minimalnu naknadu budući da 
je svoju mirovinu zaslužio u realnom gospodarskom sektoru kao direk-
tor „Lošinjske plovidbe“. vrlo sam zadovoljan njegovim načinom rada 
i angažiranjem u tromjesečnom razdoblju u kojemu je obavljao svoje 
zakonom propisane poslove u našoj općini i na tome mu velika hvala.

Primjernim pristupom i odličnim radom povjerenika Dumanića i 
njegovih suradnika nije se osjetio, upravo u doslovnom smislu, nika-
kav prazan hod u funkcioniranju naše općine. zbog toga niti kod 
primopredaje vlasti nije bilo nikakvih ni repova ni problema, pa smo 
s novostečenim demokratskim mandatima mogli odmah krenuti u 
ostvarivanje našeg programa za 2013/2014. godinu. zbog toga još 
jednom veliko hvala gospodinu Marinku Dumaniću na velikom an-
gažmanu u funkciji vladina povjerenika tijekom krize općinske vlasti.

kontinuitet razvoja
Posljednji izbori donijeli su bitno drugačije okolnosti za surad-

nju općinske izvršne i predstavničke vlasti. što ćete, u tomu smis-
lu, mijenjati u samom načinu rada i u naglascima općinske razvo-
jne i tekuće politike?

RazgovoR: ŽeljkO lambaša, NaČELNIK oPćINE ČavLE

Novi vrtić u planiranoj dinamici
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- već na prvoj sjednici vijeća počeli smo s 
promjenama onih odluka protiv kojih smo 
bili, kao oporbena koalicija, prilikom njihova 
donošenja. To se prije svega odnosi na odlu-
ku o komunalnom doprinosu koja je bila 
nepoštena prema onim našim mještanima, 
a takvih je četiri puta više, koji su prilikom 
gradnje poštivali sve pozitivne propise i pod-
mirilivali sva propisana davanja. Jedinstveni je 
stav naše koalicije da smo takvu odluku pret-
hodne većinske koalicije morali mijenjati i ja 
sam siguran da je nova odluka pravična.

Na sljedećoj sjednici izmijenit ćemo Statut u 
onom dijelu u kojemu ga je prethodna većins-
ka koalicija prilagođavala svojim partikularnim 
interesima. Riječ je o ukidanju Savjeta načel-
nika, te o povećanju broja odbora općinskog 
vijeća koje je bilo nepotrebno jer su i prije 
predviđeni odbori pokrivali sve resore. I to su, 
među ostalim, bili razlozi za prijevremene iz-
bore. Mi smo uvijek bili za promjene, ali pod 
uvjetom da su one opravdane i da su plod 
demokratske rasprave i konsenzusa.

Rezultati prijevremenih izbora osiguravaju i 
kontinuitet u provođenju naših razvojnih pro-
jekata i ciljeva. U ovom času to se prije svega 
odnosi na izgradnju novog dječjeg vrtića, koji 
vidljivo raste i za koji sam siguran da će biti za-
vršen do konca ove godine. Nakon toga će, na 
zadovoljstvo roditelja i svih nas, svaki mališan 
naše općine imati mogućnost pohađanja 
vrtića. U ovoj prigodi još bih izdvojio veliki 
projekt izgradnje vodovoda i kanalizacije, koji 
je krenuo prošle godine, trenutno se odvija 
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po planu i nadam se njegovu završetku na čitavom području naše 
općine do konca 2017. Nužni danak njegove izgradnje jesu problemi 
u prometu, pa i ovom prilikom molim mještane za strpljenje.

Projekti i udruge
Takozvani Proračun u malom za ovu godinu i njegov stručni 

komentar donosimo u posebnom prilogu. U ovoj prigodi recite 
nam koje su njegove glavne odrednice, te kako se odvijaju tekući 
projekti i eventualne pripreme za nove?

- Izdvajanje proračunskih sredstava za tekuće namjene i projekte 
odvija se prema planiranoj dinamici, a od novih proračunskih stavki 
izdvojio bih sredstva za pripremu potrebne dokumentacije za buduću 

RazgovoR: IVaNa CVITaN POlIĆ, zaMJENICa NaČELNIKa oPćINE ČavLE

Povjerenje, potencijali, izazovi...
Pri objavi rezultata prijevremenih općinskih izbora, uvečer 23. 

ožujka ove godine, uz ime Ivane Cvitan Polić kao kandidatkinje 
koalicije SDP-HNS-HSS-aRS-HSU za zamjenicu općinskog načel-

nika stajalo je vrlo visokih 58,6 posto. Bila je to njena druga uzastopna 
pobjeda u prvom izbornom krugu u istoj ulozi. 

zamjenici načelnika Ivani, mladoj i visoko obrazovanoj predstavnici 
nove generacije obnašatelja javnih funkcija, postavili smo tri prigod-
na pitanja.

Veliki odaziv
kako ste Vi osobno doživjeli rezultate prijevremenih izbora i 

visoko povjerenje koje su mještani ukazali Vama i vašoj koaliciji?
- Dobri rezultati na ovim izborima nisu slučajni, nego posljedica ne-

koliko faktora. Prvi i najvažniji je što su ljudi shvatili važnost izbora 
iste opcije u izvršnoj i predstavničkoj vlasti, te prepoznali uspješan 
rad naše koalicije u prošlih dvadeset godina. osvježili smo i našu listu 
mladim i obrazovanim ljudima i imali smo jednu vrlo aktivnu kam-
panju kojom smo htjeli čim veći broj ljudi upoznati s novim ljudima 
i našim programima. Sve to skupa rezultiralo je velikim odazivom i 
odličnim rezultatom, na čemu u ovoj prigodi svima zahvaljujem. za 
nas to sada znači veliku odgovornost i posao koji ćemo, uvjerena 
sam, i odraditi kako smo obećali.

Zadovoljstvo u poslu
Obnašanje svake dužnosti određuju, među ostalim, okolnosti 

i osobnost dužnosnika. kako ćete Vi, u uvjetima stabilne vlasti, 
obnašati dužnost zamjenice načelnika?

- Iako sam radila na najrazličitijim poslovima od svoje 18. godine 
ovo je moj prvi ozbiljni (pravi) posao i moram priznati da mi nije bilo 
lako prvih 6 mjeseci. Nakon izbora u poslu sam pronašla jedno veliko 
zadovoljstvo. Iako je posao vrlo zahtjevan i gotovo da i ne ostavlja 
slobodnog vremena, dinamičan je i nudi brojne izazove, a meni to 
sasvim odgovara. Po struci sam kulturolog a zanima me sve, od novih 
tehnologija do zaštite okoliša, socijalnih politika, zdravstvenih stan-
darda, tako da se trudim posvetiti svemu pomalo. U zadnje vrijeme 
najviše se bavim energetskom politikom općine i za sad sam jako 
zadovoljna rezultatima. Uspjela sam u kratkom roku organizirati trib-
inu, pripremiti projekte i dobiti bespovratna sredstva Fonda za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost za projekt Zelena energija u mom 
domu za koji smo već raspisali Javni natječaj te pozivam sve koji još 
nisu da se prijave. Nadam se bespovratnim sredstvima i za projekt 
uređenja obiteljskih kuća, a u pripremi je i prijavna dokumentacija za 
projekt  izgradnje energetski učinkovite javne rasvjete kod Metroa. 
Postali smo i članovi velike organizacije Covenant of Mayors (Spora-
zum gradonačelnika) te ćemo uskoro usvojiti i akcijski plan održivog 
razvoja općine Čavle. Jako sam zadovoljna s našom zelenom politi-
kom i uvjerena sam da će biti još i bolja.

Paralelno s tim aktivno sudjelujem u organizaciji 14. Festivala 
pučkog teatra i nadam se da će i ove godine brojni mještani i gos-
ti doći i uživati u bogatom programu kojeg spremamo. Pred nama 

izgradnju Staračkog doma u Novom naselju Mavrinci i nadogradnju 
osnovne škole Čavle. Što se tiče strukture planiranih sredstava za ovu 
godinu načelno mogu reći da je došlo do određenih smanjenja kod 
sufinanciranja udruga koje djeluju na našem području. 

Spomenuto smanjenje uglavnom je posljedica osiguranja sred-
stava za našu kapitalnu investiciju, Dječji vrtić, čija je ukupna vrijed-
nost, uključujući i opremu, 14 milijuna kuna. osim toga, kod udruga 
je riječ o općinskom su-financiranju, a ne o financiranju, što znači da 
bi se vodstva udruga trebala više oslanjati na druge izvore financiran-
ja. Danas je novi Dječji vrtić općinski prioritet, kao što su ranije to bili 
drugi vrijedni projekti, primjerice Sportska dvorana.

Razgovarao: Zlatko kurtović

je još jedno Leto na Čavji kojeg ćemo kao i svake godine do sada 
podržati, a osim već tradicionalnih programa, ove godine imamo 
i neka iznenađenja koja će dodatno obogatiti kulturno turističku 
ponudu našeg kraja.

Nalazimo se u jednoj od najrazvijenijih županija, ima-
mo gotovo svu infrastrukturu, pozitivne demograf-
ske trendove, dobar prometni i geografski položaj, 
vrijedne i pametne ljude, bogatu tradiciju i kulturu. 

Imamo sve predispozicije za daljnji uspješan razvoj i 
vjerujem da ćemo u tome i uspjeti

Sve predispozicije
kakva je Vaša, kao predstavnice nove generacije općinskih 

dužnosnika, vizija ekonomskog, kulturnog i ostalog razvoja 
Općine Čavle?

- općina Čavle je sigurno općina pred kojom je svijetla 
budućnost. Nalazimo se u jednoj od najrazvijenijih županija, ima-
mo gotovo svu infrastrukturu, pozitivne demografske trendove, 
dobar prometni i geografski položaj, vrijedne i pametne ljude, 
bogatu tradiciju i kulturu. Imamo sve predispozicije za daljnji us-
pješan razvoj i vjerujem da ćemo u tome i uspjeti.

Moja vizija općine je općina Čavle kao moderna, za život ugodna 
i socijalno osjetljiva sredina, s razvijenim svim svojim potencijali-
ma, od kulture pa do gospodarstva. 

Pripremio: Z. k.
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vijEĆE
ReZUlTaTI IZVaNReDNIH IZbORa U OPĆINI ČaVle 

koalicija SDP-HNS-HSS-aRS-HSU 
odnijela pobjedu 

Koalicija SDP-HNS-HSS-ARS-HSU pobijedila je na dva polja. Odlukom birača načelnik je postao Željko 
Lambaša, a zamjenica Ivana Cvitan Polić. Ista kaolicija u Općinskom vijeću osvojila je osam od petn-

aest mogućih mjesta i tako osigurala potrebnu većinu za donošenje odluka

zbog neuspješne kohabitacije između 
većine u prošlom sazivu vijeća i načelnika 
došlo je do nedonošenja proračuna do 
zakonom određenog 31. prosinca 2013. 
godine. zbog toga su odlukom vlade 
razrješeni načelnik i općinsko vijeće, 
imenovan povjerenik vlade te je došlo 
do izvanrednih izbora. Izbori su prove-
deni 23. ožujka, a 17. travnja održana je 
konstituirajuća sjednica novog, sedmog 
općinskog vijeća općine Čavle. 

Podsjetimo, prvi lokalni izbori održani 
su 1993. godine, kada su i formirane je-
dinice lokalne uprave i samouprave u 
Republici Hrvatskoj. Na konstituirajućoj 
sjednici svečanu prisegu dao je načel-
nik Željko Lambaša kojemu je ovo peti 
mandat na načelničkoj funkciji, ali i svi 
članovi novog vijeća. 

općinsko vijeće Čavala sastavljeno je 
od 15 vijećnika, od čega ih je osam iz 
koalicije SDP-HNS-HSS-aRS-HSU, po tri 

DVaDeSeT I PeT DaNa NakON IZbORa 

Novi saziv Općinskog vijeća
Kako je objavilo Državno izborno 

povjerenstvo od ukupno 6.171 
birača upisanih u popis birača na 

području općine Čavle, dana 23. ožujka 
2014. godine na izvanrednim je izborima 
glasovalo 3.008 birača, odnosno 48,74%. 
važećih listića bilo je 2.929, odnosno 
97,41%. 

Kandidacijske liste dobile su sljedeći broj 
glasova: 

1. SDP-HNS-HSS-aRS-HSU 1.444 glasa - 
49,30%, nositelj liste: Željko Lambaša 

2. PgS 577 glasova - 19,70%, nositelj liste: 
Marko Sobotinčić 

3. HDz 485 glasova - 16,56%, nositelj 
liste: Perica Prpić 

4. aM 161 glas - 5,50%, nositelj liste:  
goran Mavrinac 

5. HSLS 153 glasa - 5,22%, nositelj liste: 
Duško Žeželić 

6. HSP AS 109 glasova – 3,72%, nositelj 
liste: Ivan zurak 

Na temelju zakona, kandidacijske liste 
koje sudjeluju u diobi mjesta u općinskom 
vijeću su SDP-HNS-HSS-aRS-HSU koja je 
dobila 8 vijećničkih mjesta, PgS i HDz ima-
ju po 3 vijećnika, a jedno mjesto je pripalo 
Akciji mladih, nakon uloženog prigovora 
i prebrojavanja glasova na jednom birač-
kom mjestu. 

Što se pak izbora za općinskog načelnika 
tiče, glasalo je 3.008 birača, a broj važećih 
listića je bio 2.948. Kandidati su osvojili slje- 
deći broj glasova: 

Željko Lambaša i zamjenica Ivana Cvitan 
Polić (SDP-HNS-HSS-aRS-HSU) dobili su 
1.764 glasa što čini 58,64 %

Marko Sobotinčić i zamjenik Kristian 
Tomiša (PgS) osvojili su 698 glasova ili 
23,20%

Perica Prpić i zamjenik Edo Broznić 486 
glasova ili 16,16%

Budući da je već u prvom krugu jedan od 
kandidata za načelnika osvojio više od 50% 
glasova, točnije 58,64% za načelnika 
je tako, odlukom birača, izabran Željko 
Lambaša, a za njegovu zamjenicu Ivana 
Cvitan Polić.

iz HDz-a i PgS-a te jedan iz akcije mladih. 
ovaj sastav općinskog vijeća ima man-
dat tri godine. Sljedeći izbori održat će 
se u proljeće 2017. godine, kada se budu 
održavali i lokalni izbori u drugim gradovi-
ma i općinama. 

Novi saziv općinskog vijeća:
SDP-HNS-HSS-aRS-HSU (8 vijećnika) 

Norbert Mavrinac, predsjednik; Sandra 
Mohorić, potpredsjednica; Dejan Ljubo-
bratović,  Mirko vukelić, Marko Žuvić, Ervin 
Bura, Rajna Broznić, Smiljana Šupak
PGS (3 vijećnika) 

Marko Sobotinčić, Kristijan Rosić, Kristian 
Tomiša
HDZ (3 vijećnika) 

Perica Prpić, Denis Čargonja, Edo Broznić
akcija mladih (1 vijećnik) 

goran Mavrinac
S.b.C. 
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Novi predsjednik općinskog vijeća, iza-
bran kao član HNS-a s liste koalicije 
SDP-HNS-HSS-aRS-HSU, je Norbert 

Mavrinac. Predstavnik je to nove generacije 
mlađih političara koji su nakon izvanrednih 
izbora u ožujku zauzeli važne pozicije u opći-
ni Čavle. U ovoj Gmajni donosimo razgovor 
koji će nam predstaviti novog predsjednika 
vijeća.  

 - Rođen sam 1969. godine u Rijeci gdje 
sam završio srednju Tehničku školu. U os-
novnoj školi igrao sam stolni tenis, a od sed-
me godine rekreativno se bavim skijanjem. 
Suosnivač sam udruge Čavjanske maškare 
i jedriličarkog kluba Neverin. aktivan sam u 
nekoliko udruga na području naše općine. 
zaposlen sam u tvrtki Frigomatic eco kao 
regionalni voditelj za Primorsko-goransku 
i Istarsku županiju. Hobi mi je pčelarstvo i 
imam tridesetak košnica. Živim u Mavrinci-
ma sa svojom obitelji, suprugom Mirelom te 
djecom, 11-godišnjom Petrom i 7-godišnjim 
gašparom. 

Daljnji prosperitet 
Na mjestu predsjednika Općinskog vi-

jeća, nakon kratkotrajnog predsjednika 
marka Sobotinčića, naslijedili ste dugogo-
dišnjeg predsjednika i stranačkog kolegu 
josipa Čargonju. kako ocjenujete njegov 
radi i na čemu će se temeljiti vaš?

 S kolegom Josipom Čargonjom uvijek sam 
jako dobro surađivao te cijenim i poštujem 
sve što je on napravio. općina Čavle doživ-
jela je značajan iskorak u kvaliteti života 
mještana. Izgrađena je sportska dvorana, a 
uskoro će bit dovršena i gradnja novog dječ-
jeg vrtića. U svom mandatu trudit ću se da 
u općinskom vijeću rad svih stranaka i svih 
vjećnika usmjerimo na daljnji prosperitet 
naše općine. 

Drugi potpredsjednik
Potpredsjednica Općinskog vijeća je 

Sandra mohorić. U skladu sa svojim do-

NORbeRT maVRINaC, NOVI PReDSjeDNIk OPĆINSkOG VIjeĆa ČaVle 

Novi projekti za bolji život
brim uzancama, 
pobjednička koali-
cija SDP-HNS-HSS-
aRS-HSU dala je 
mogućnost i opor-
bi da ima jedno 
potpredsjedničko 
mjesto, no oporba 
je tu mogućnost 
odbacila. kako to 
komentirate? 

 Meni je žao što se to dogodilo. No, pokušat 
ću još pregovarati sa članovima oporbe u 
nadi da će prihvatiti mjesto koje im, po mom 
mišljenju,  pripada.

Vrtić, škola, dom za starije
koji je po vašem mišljenju put kojim će 

ići ova vlast, kojim projektima ćete davati 
najjaču potporu i na čemu će se temeljiti 
razvoj Općine? 

 ova općinska vlast ide s projektima dal-
jnjeg razvoja našeg kraja. Prije svega je to 
uređenje sportskog centra Platka kroz go-
ranski sportski centar, a u suradnji sa Primor-
sko-goranskom županijom. Dovršit će se ko-
munalna infrastruktura u poslovnim zonama 
te izgradnja dječjeg vrtića, nastaviti izgradn-
je kanalizacijske mreže, započet projekt na-
dogradnje osnovne škole što bi omogućilo 
nastavu u jednoj smjeni te krenuti u izradu 
dokumentacije za dom za starije osobe na 
području Mavrinaca.  Imamo u planu i još 
mnogo manjih, ali ne i manje važnih projeka-
ta za općinu Čavle i sve njezine mještane.

ekološki projekti 
Poznati ste zagovornik ekologije i 

ekološkog upravljanja resursima te 
uvođenja obnovljivih izvora energije? 
koji su projekti dosad ostvareni i što je u 
planu? 

 Prije nekoliko godina općina Čavle započe-
la je sa projektima energetske i ekološke 
učinkovitosti na području zgradarstva i javne 

rasvjete. Tako smo postali prva općina u Re-
publici Hrvatskoj koja je formirala Kutak za 
energetsku učinkovitost gdje se mogu dobiti 
savjeti za obnovu stolarije, grijanja i fasada 
s ciljem smanjivanja potrošnje energenata. 
U projektu SToP Co2, gdje sam radio kao 
koordinator, zamjenili smo stotinjak starih 
dotrajalih lampi javne rasvjete s novim LED 
rasvjetnim tijelima i ostvarili 85 % povrata 
sredstava iz fondova Europske unije. U surad-
nji sa Fondom za energetsku učinkovitost 
zamjenjeno je preostalih 360 živinih lampi s 
učinkovitijim visokotlačnim natrijevim lam-
pama. Udio sufinanciranja fonda je bio 60%.

Krenula je i gradnja javne rasvjete na po-
tezu Metro-NN Mavrinci. Na novom dječjem 
vrtiću planira se ugradnja solarnih panela 
za zagrijavanje tople vode te ugradnja fo-
tonaponskih panela za proizvodnju elek-
trične energije. Ima još dosta ideja na kojima 
se radi i koje se pripremaju za natječaje pri 
EU i HR fondovima, a sve u cilju očuvanja 
planete, poboljšanja kvalitete življenja i ra-
cionalizacije troškova.

  Sandi bujan Cvečić 

Potpredsjednica Općinskog Vijeća Čavala je Sandra mohorić, članica SDP-a i kandi-
datkinja na listi SDP-HNS-HSS-aRS-HSU. Predstavite se čitateljima. 

- Rođena sam 1977. godine u Rijeci, osnovnu školu pohađala sam u Čavlima, srednju Ekon-
omsku u Rijeci. Nezaposlena sam. Živim u obiteljskoj kući u Cerniku. Članica sam SDP-a Čavle 
od 1997. godine, u periodu 2010.-2013. potpredsjednica SDP-a Čavle, od ove godine i članica 
županijskog odbora SDP-a. Uživam u glazbi, čitanju, šetnjama, druženju s prijateljima. 

Ne ponovilo se
bili ste vrlo aktivni u prošlom sazivu Općinskog vijeća i pokušaju kohabitacije dva 

bloka stranaka. kako danas gledate na to razdoblje političkog života u Općini Čavle? 

SaNDRa mOHORIĆ, POTPReDSjeDNICa O.V. ČaVala

Socijalna osjetljivost

U svom mandatu trudit ću se da u 
Općinskom vijeću rad svih stra-

naka i svih vjećnika usmjerimo na 
daljnji prosperitet naše Općine

Nastavak na 8. stranici
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opĆina

Nakon raspuštanja 
zakonodavne i iz-
vršne vlasti u Čavli-

ma, točnije u periodu od 
23. siječnja do primopre-
daje vlasti nakon izbora, 
općinom je upravljao pov-
jerenik vlade marinko Du-
manić. Dumanić je rođeni 
Splićanin, koji dugi niz go-
dina živi s obitelji u Cerniku, 
umirovljeni je dugogodišnji 
direktor Lošinjske plovidbe, 
član HNS-a i bivši predsjed-
nik Županijske skupštine 
Primorsko-goranske župa- 
nije te prvi zamjenik načel-
nika općine Čavle . 

bez problema i 
zaostataka 

općinu Čavle vodio je 
nešto više od dva mjeseca, 
a prilikom primopredaje 
načelnik Željko Lambaša 
izrazio je zadovoljstvo za-
tečenim stanjem u općini, 

DVa mjeSeCa S POVjeReNIkOm VlaDe RePUblIke HRVaTSke 

Općina živjela i u krizi

ljao je i sve druge poslove iz nadležnosti 
općinskog vijeća i načelnika te je donio 
odluku o privremenom financiranju 
za razdoblje od 1. siječnja do 31. ožuj- 
ka 2014. godine, na bazi financijskog 
poslovanja od prošle godine, u iznosu od 
8.150.000 kuna, što je četvrtina godišnjeg 
proračuna. za svoje suradnike imenovao 
je dvoje članova Kolegija bivšeg načelni-
ka, Nadu Luketić za proračun, financije 
i komunalni sustav te Ivana Kruljca za 
društvene djelatnosti. 

- Želio sam doprinijeti rješenju krize i 
omogućiti da općina Čavle nastavi živjeti, 
odnosno da život ne stane, a da općina 
nastavi biti u funkciji mještana, zaključio je 
Dumanić. S. b. C.

kao i činjenicom kako u protekla dva 
mjeseca nije bilo nikakvih poteškoća, 
problema ni zaostataka. Dapače, svi 
su se započeti projekti odvijali prema 
planu, a to se, dodao je, najbolje vidi 
na primjeru izgradnje dječjeg vrtića u 
Čavlima. 

- općina je u proteklom razdoblju 
funkcionirala kako treba, sve je uredno 
vođeno i jako sam zadovoljan načinom 
rada povjerenika Dumanića, rekao je 
tom prigodom Lambaša. 

Želio sam da život ne stane 
Povjerenik Marinko Dumanić imao 

je zadatak organizirati nove izbore za 
vijeće i načelnika, a do izbora obav-

Marinko Dumanić: Želio sam doprinijeti 
rješenju krize i omogućiti da Općina nastavi 

živjeti, odnosno da život ne stane, zaključio je 
Marinko Dumanić koji je na funkciji povjereni-

ka Vlade proveo dva mjeseca

Kao kapitalni projekt istaknuta je izgradnja dječjeg vrtića u 
Čavlima, a nastavljaju se i ulaganja u Platak i Kaštel  

u Gradu Grobniku 
Na svojoj prvoj radnoj sjednici, općinsko vijeće Čavle većinom 

je glasova, s osam za i četiri suzdržana, usvojilo proračun za 2014. 
godinu u iznosu od 41.860.000 kuna, što je za 40 posto, odnosno 
gotovo  12 milijuna kuna više u odnosu na 2013. godinu. Kao kapi- 
talni projekt u tekućoj godini istaknuta je izgradnja dječjeg vrtića 
u Čavlima, nastavljaju se ulaganja u Platak i Kaštel u gradu grobni-
ku, a dio proračunskih sredstava osiguran je za pripremu potrebne 
dokumentacije za buduću gradnju Doma za stare i nemoćne u No-

NOVO OPĆINSkO VIjeĆe DONIjelO PRORaČUN 

Čavjanski proračun veći za 12 milijuna kuna
vom naselju Mavrinci, kao i nadogradnju osnovne škole Čavle. 

    vijeće je, također većinom glasova, s devet za i tri protiv promi-
jenilo odluku o sufinanciranju boravka djece u dječjim vrtićima te 
odluku o komunalnom doprinosu. Riječ je o odlukama koje je u 
kolovozu prošle godine izmijenila tada vladajuća koalicija u vijeću 
PgS-HDz-aM-Nezavisna lista K. Tomiše, a kojima je mjesečna ci-
jena boravka djece u dječjem vrtiću za roditelje smanjena s 800 
na 600 kuna po djetetu, čime je subvencija općine povećana za 
200 kuna po djetetu. Smanjena je pak bila cijena komunalnog do-
prinosa za one koji podnose zahtjeve za legalizaciju bespravno 
sagrađenih objekata s 40 na 20 kuna po metru kubnom. 

Bili su to teški mjeseci. Naš rezultat ostvar-
en na izborima nije bio uvažavan, nesprem-
nosti da kao opozicija dobijemo ono što nas 
Statutom i Poslovnikom, pa ako baš hoćete 
i demokratskim normama pripada, a to je 
zastupljenost u radnim tijelima sukladno re-
zultatima izbora, potpredsjednika vijeća, pa 
zabrane govora na sjednicama, opomene, 
izbacivanja, populističke odluke... sve to bilo 
mi je teško pojmiti i prihvatiti. Toga do tada 
u našem vijeću nikada nije bilo i u početku 
sam, kao predsjednica Kluba vijećnika kon-
tinuirano ukazivala na to. Kad sam vidjela da 
to ničemu ne vodi, moja retorika postala je 
oštrija. za taj dio mog političkog djelovanja, 
mogu reći – ne ponovilo se.

koji će biti vaši prioriteti, odnosno oko 
čega ćete se najviše zalagati? 

Prije svega za socijalnu osjetljivost, za zašti-
tu najosjetljivijih među nama - djece i ljudi 
treće životne dobi, za pravičnost, za vredno-
vanje rezultata. za općinu ugodnu za život, 
za općinu koja je primjer drugima.

Ponosna na svoje mještane
Veliki ste humanitarac, aktivan  pokretač 

i sudionik mnogih humanitarnih akcija. 
Općina Čavle i njezini mještani rado se 
odazivaju pozivu za pomoć u situacijama u 
kojima su ljudi izgubili osnovne uvjete za 
život zbog prirodnih i drugih nepogoda. 

U današnja teška vremena kada smo svi 
puni problema, neizmjerno sam ponosna 
na naše mještane,  na njihovu osjetljivost na 
tuđe nevolje i spremnost da pomognu. Na 
posljednja dva projekta, HumariTANCI i pri-
kupljanje pomoći za poplavljena područja, 
iznimno sam ponosna. U HumariTANCIMA 
prikupljeno je preko 17000 kuna za dvije 
obitelji kojima su požari uništili kuće, a u 
akciji za poplavljena područja skupljeno je i  
dostavljeno Crvenom križu Rijeka, Županja 
i Slavonski Brod dva kamiona i dva kombija 
hrane, vode, dječje hrane, higijenskih po-
trepština, pelena za djecu i odrasle, alata, 5 
madraca, odjeće za odrasle i djecu koju su 
naše sumještanke volonterke svu pregledale, 
sortirale i spakirale. ovom bih se prilikom 
zahvalila svim dobrim ljudima koji su nam 
na bilo koji način pomogli u ove dvije velike 
akcije. Uskoro nastavljamo dalje.

Sandi bujan Cvečić

Nastavak sa 7. stranice
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opĆina
FIlIPja 2014. GODINe  - SVeČaNa SjeDNICa OPĆINSkOG VIjeĆa

Turbulentna, ali razvojna godina
- općina Čavle je od 1993. godine do 

danas doživjela svojevrstan preporod na 
svim razinama i zadovoljstvo mi je biti član 
ove zajednice. zato bih, kao novoizabrani 
predsjednik općinskog vijeća Čavle, ovom 
prilikom zahvalio svima onima koji su na 
bilo koji način pridonijeli takvom stanju, 
rekao je to predsjednik općinskog vijeća 
Čavle Norbert Mavrinac, na svečanoj sjed-
nici općinskog vijeća Čavle održanoj u 
povodu Dana općine Čavle, koji se ove go-
dine obilježava na blagdan sv. Filipa i Ja-
kova, zaštitnika istoimene grobničke župe. 

govoreći o planovima za sljedeće razdo-
blje, Mavrinac je istaknuo kako je pri-
oritet završiti započete projekte, poput 
izgradnje novog dječjeg vrtića u Čavlima, 
ali i započeti neke nove, poput izgrad- 
nje staračkog doma, ali i proširenje zgrade 
osnovne škole, čime bi se stekli uvjeti za 
jednosmjenski rad, te proširenje groblja 
u gradu grobniku, zatim izgradnja na tri- 
binama nogometnog igrališta te dva dječ-
ja igrališta, istaknuo je Mavrinac. 

 Nazočnima u prostoru Sokolane u gradu 
grobniku obratio se i novi (stari) načelnik 
općine Čavle Željko Lambaša, koji je pods-
jetio na nedavno održane prijevremene 
izbore u općini Čavle, prve u dvadeset 
godina postojanja ove jedinice lokalne 
samouprave. 

- Iza nas je jedna uistinu turbulentna 
godina u kojoj smo čak dva puta imali lo-
kalne izbore. Sama činjenica da je na prije-
vremene izbore izašao veći broj mještana 
nego na prošlogodišnje redovne, govori 
o tome da je vrijeme što je iza nas nosilo 
razvoj i prosperitet naše općine. Usprkos 
činjenici da smo imali turbulentno razdo-
blje, uspjeli smo započeti izgradnju kapi-
talnog projekta, dječjeg vrtića sa smještaj- 
nim kapacitetom za 200 naših mališana, 
obnovili smo crkvu sv. Trojstva u gradu 
grobniku, nastavili s izgradnjom kanali-

U sklopu proslave blagdana Sv. Filipa i Jakova zaštitnika župe 
u gradu grobniku, održana je sedma po redu manifestacija Dani 
vina i lipote. Manifestaciju je otvorio načelnik općine Čavle i 
predsjednik čavjanske Turističke zajednice Željko Lambaša, koji je 
istaknuo da je riječ o izložbi i degustaciji vina koja su proizveli vi-
nari s područja cijele Hrvatske. Nazočne je pozdravio i riječki gra-
donačelnik vojko obersnel, čestitajući organizatorima na kvalitet-
noj i primamljivoj manifestaciji, kojoj nije odolio, unatoč hladnom 

GRaD GRObNIk - DaNI VINa I lIPOTe 

Hrvatska vina i ljekovito 
grobničko bilje 

i vjetrovitom vremenu. U atriju Kaštela nazočne su zabavljali klapa 
grobnik te Martina Mičetić i zlatko Franović iz KUD zvir iz Jelenja, 
otplesavši grobničku mazurku. 

Njemački turisti u gradu 
Manifestaciju je posjetila i grupa od tridesetak njemačkih turista 

iz Münchena, koju je u grad grobnik dovela Turistička agencija 
Katarina Line, a koja će, Dane vina i lipote uvrstiti u svoj redoviti 
turistički program. 

Na sedmim Danima vina i lipote svoja vina izložilo je tridese-
tak vinara iz Slavonije i Baranje, Dalmacije, s otoka, Istre i Kvar-
nera. Svaki je vinar nastupio s po tri sorte pa je na degustaciju 
ponuđeno ukupno stotinjak raznih vrsta vina. Kupnjom vinske 
čaše za 35 kuna posjetitelji su vina mogli degustirati u jednoj od 
četiri konobe.

grobniku, za koji s ponosom možemo 
reći kako je jedan od najočuvanijih fran-

kopanskih kaštela, uredili područnu 
školu u gradu grobniku, kazao 

je Lambaša. Dodao je kako 
je općina sustavno brinula 

i o svojim sumještanima, 
posebice onima starije 
životne dobi, poma-
gala udruge u sportu 
i kulturi, dodijelila 59 
učeničkih i studentskih 

stipendija. 
Svečanu sjednicu svojim 

nastupom uveličale su čla-
nice plesne skupine Tancurice, 

koja djeluje pri Udruzi grobnišćina 
zemja te klapa grobnik. 

Načelnici Cerničani – Uz čavjanskog načelnika Željka Lambašu svečanoj sjednici 
Općine Čavle nazočili su i načelnik Cernika Slavonskog Nikola Jugović (desno) i načelnik 

Općine Žumberak Zdenko Šiljak (lijevo). Iznimna zanimljivost glasi: Sve tri općine u svome 
sastavu imaju naselje Cernik i svaki je od ove trojice načelnika rođen u svome Cerniku.

Novi kapitalni  
projekti su izgradnja  

staračkog doma,  
ali i proširenje zgrade  

Osnovne škole te  
groblja u Gradu  

Grobniku

zacije i zamjenom svih vodovodnih cijevi 
te u potpunosti sanirali sve naše nerazvrs-
tane ceste na kojima se polagala ka-
nalizacija. U suradnji s Primor-
sko-goranskom županijom 
i Županijskom upravom 
za ceste uredili smo 2,5 
kilometara ceste na 
Platku, parkiralište s 
novom javnom rasv-
jetom, uredili skijašku 
stazu Radeševo 2, 
sjedežnicu Radeševo 
te postavili novu ras-
vjetu za noćno skijanje. 
Pokrenuli smo legalizaci-
ju automotodroma grobnik, 
nastavili revitalizaciju Kaštela u gradu 
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Posjet ministrice Čavlima. Ministrica graditeljstva i prostornog 
uređenja anka Mrak Taritaš posjetila je Čavle kako bi predstavi-
la program energetske učinkovitosti javnih zgrada te obiteljskih i 
stambenih kuća. U pripremi su projekti uređenja fasada obiteljskih i 
stambenih kuća, koji se provode u suradnji s Fondom za energetsku 
učinkovitost, a u sklopu kojih će vlasnici objekata moći dobiti 40 pos-
to iznosa bespovratno, a 60 posto prema kreditnom programu, rekla 
je Mrak Taritaš 

Imenovana skupština kD Čavle. općina Čavle imenovala je čla-
nove skupštine Komunalnog društva Čavle, a to su Norbert Mavrinac, 
Duško Mičetić, Ivan Fućak, Ivana Cvitan Polić i Dejan Ljubobratović. 
Komunalno društvo Čavle osnovano je 2003. godine, a osnovne su 
mu djelatnosti redovno održavanje javnih zelenih površina, autobus-
nih čekaonica i dječjih igrališta, održavanje groblja itd.

 Rekonstrukcija ceste u Podrvnju. U Podrvnju  su se odvili ra-
dovi na rekonstrukciji dijela županijske ceste 5055 koja vodi od Čav-
ala do Saršona, u dužini od 800 metara, čija se vrijednost procjenjuje 
na 800 tisuća kuna, koje su zajednički financirali Županijska uprava za 
ceste Primorsko-goranske županije sa 700 tisuća kuna i općina Čavle 
sa 100 tisuća kuna.  Radovi su obuhvaćali zamjenu asfalta, uređenje 
oborinskih voda i gradnju ivičnjaka. 

Osam tjedana dondolanja i maškaranja. Mesopust je ove go-

dine na grobnišćini trajao čak osam tjedana. Sve je počelo tradiciona-
lno dizanjem zvona u dvorištu Ivana Raka Diže na Cipici, Prvi je zaz-
vonil “najdondolaš 2013.” alen Haramija. Dondolaši su obahajali sela 
po grobnišćini i sudjelovali na mnogim povorkama diljem županije. 
Nastupili su i na Riječkom karnevalu i to i odrasli i djeca, baš poput 
brojnih grupa s grobnišćine. grobnišćina zvoni ove se godine održala 
u općini Jelenjem uz gostovanje i stranih grupa. 

šesti kobasica open. Željko Crnić iz općine vinodolske imao je 
najbolju kuhanu, a ekipa »Stara pošta« iz Matulja najbolju pečenu ko-
basicu na tradicionalnoj šestoj gastronomskoj manifestaciji Kobasica 
open, održanoj u veseloj atmosferi u buffetu Pomorac koji je zajedno 
s Turističkom zajednicom općine Čavle organizator priredbe. 

Obnovljena Inina pumpa. Početkom godine krenulo se u obn-
ovu Inine benzinske postaje u centru Čavala. osim lijepog modernog 
izgleda pumpa je dobila nove potpuno nove instalacije i uređaje.

Poplave na Grobnišćini. U veljači su mnogi mještani grobnišćine 
probdjeli noći u strahu od poplava. Neko vrijeme bila je zatvorena 
prometnicom što spaja Soboli i Podhum, a u Martinovu Selu gradili 
su se zečji nasipi. Razlog tomu bile su ogromne količine kiše koje su 
tjednima zaljevale Kvarner, ali i topljenje velike količine leda koja je 
zahvatila gorski kotar  i prouzročila prirodnu katastrofu. Srećom, na 
pomoći mještanima bili su vatrogasci DvD Čavle i Jelenje.

pRvi kvaRtaL

Na gradilištu novog dječjeg vrtića u Čavlima užurbano se radi. 
Radovi započeti početkom prosinca prošle godine teku plan-
iranom dinamikom, pa se u općini Čavle nadaju kako bi pro-

jekt mogao biti završen i prije zadanog roka, ali u svakom slučaju do 
kraja ove godine. 

energetski štedljiv objekt 
Upravo su pri kraju građevinski radovi na samom objektu. Betoni-

rale su se završne ploče, a na krov su postavljeni nosača solarnih pan-
ela i fotonaponskih ćelija. Naime, kao i sportska dvorana u Mavrinci-
ma, i ovaj objekt bit će građen na način energetski štedljivog objekta, 
s korištenjem obnovljivih izvora energije. Tako će se solarni paneli ko-
ristiti za toplu vodu, a fotonaponske ćelije za proizvodnju električne 
energije, a zbog čega će na krovu biti postavljena takozvana mala 
centrala fotonaponskih ćelija snage 30 kilovata. Raspisan je i natječaj 
za opremanje vrtića potrebnim namještajem, igračkama i ostalom di-
daktičkom opremom potrebnom za takve vrste objekata. U novom 
objektu bit će otvoreno više novih radnih mjesta te će svoje mjesto 
naći dvjestotinjak mališana. 

Dugotrajne pripreme
Podsjetimo, vrijednost cijele investicije je 14 milijuna kuna, a u fi-

nanciranju radova zajednički sudjeluju općina Čavle, Ministarstvo 
regionalnog razvoja Republike Hrvatske te Fond za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost. za izvođača radova izabrana je tvrtka 
Lavčević d.o.o. iz Splita, nadzor nad gradnjom povjeren je tvrtki 
M.H.M. Inženjering d.o.o. iz osijeka, a glavne i izvedbene projekte 
izradila je tvrtka gin. Campay iz zadra. Početak realizacije projekta 
obilježile su dugotrajne pripreme. Naime, čak tri i pol godine trajale 
su pripreme s prikupljanjem potrebne dokumentacije – dva idejna 
rješenja, lokacijske i građevinske dozvole, a vrijeme se produžilo i 
zbog dvije žalbe – najprije one na natječaj za izbor izvođača radova, 
pa žalbe na nadzor. 

Sva djeca u predškolskoj skrbi
Potreba izgradnje dječjeg vrtića proizašla je iz velikog broja djece 

koja pohađaju dječje vrtiće izvan područja čavjanske općine, njih 36 
u ovoj pedagoškoj godini. Kapacitet sadašnjeg vrtića je 100 djece, a s 

GRUbI GRaĐeVINSkI RaDOVI PRI kRajU 

Niče novi dječji vrtić

OPĆINa Daje 150.000 kUNa Za DOkUmeNTaCIjU

Nadogradnja čavjanske škole 
općina Čavle u proračunu je osigurala 150 tisuća kuna za iz-

radu projektne dokumentacije za nadogradnju osnovne škole 
Čavle, čime bi se stvorili uvjeti za jednosmjenski rad. Proračunska 
sredstva namijenjena su za financiranje potrebne dokumentaci-
je, koja bi trebala biti prikupljena do sljedeće godine te bi se po-
tom pristupilo proširenju škole. vlasništvo na tom objektu i zem-
ljištu je »čisto« i nakon što se prikupi potrebna dokumentacija 
slijedi ishodovanje građevinske dozvole te početak gradnje, što 
očekujemo tijekom sljedeće i 2016. godine. 

Nastava u jednoj smjeni 
Još nije poznato na koji način će krenuti realizacija toga pro-

jekta, da li putem javno-privatnog partnerstva ili uključenjem 
Primorsko-goranske županije ili kandidiranjem projekta za fon-
dove Europske unije. Inače, u sklopu nadogradnje, kojom bi se 
zgrada »digla« za jedan kat, uredilo bi se novih deset učionica, 
dva kabineta i sanitarije. Time bi Škola konačno mogla prijeći na 
jednosmjenski rad te osigurati produženi boravak do 17 sati za 
sve zainteresirane učenike. 

Raspisan je natječaj za opremanje vrtića  
potrebnim namještajem, igračkama i ostalom didaktičkom  

opremom potrebnom za takve vrste objekata

novim vrtićem općina će roditeljima predškolaca pružiti mogućnost 
upisa još 200 mališana, dakle ukupno njih 300. 

S. b. C.

pREGLED
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Prijateljska općina Cernik proslavila je Dan svoje općine. Svečanoj 
sjednici nazočila je delegacija općine Čavle koju su činili načelnik 
Željko Lambaša, njegova zamjenica Ivana Cvitan Polić, predsjednik 
općinskog vijeća Norbert Mavrinc, njegova zamjenica Sandra Mo-
horić te povjerenik vlade Marinko Dumanić. Podsjetimo, slavonski 
Cernik je 2010. godine postao prijateljem općine Čavle i time dao 
pečat dugogodišnjoj uspješnoj suradnji. U prigodi posjeta i Dana 
općine Cernik čavjanska delegacija načelniku Nikoli Jugoviću doni-
rala je ček s iznosom od 100 tisuća kuna za obnovu sportske infras-
trukture u njihovoj osnovnoj školi. 

U projekt Sportsko-rekreacijskog centra Platak dosad je uloženo 
više od 14 milijuna kuna, od čega sedam milijuna samo u prošloj go-
dini, istaknuo je primorsko-goranski župan zlatko Komadina prilikom 
obilaska dosad izvedenih radova na popularnom riječkom skijalištu 
krajem veljače. Prema planu, Platak bi u narednim godinama trebao 
prerasti u sportsko-rekreacijski centar sa sadržajima koji će privlačiti 
posjetitelje kroz cijelu godinu, a ukupna vrijednost svih planiranih 
investicija iznosi 1,4 milijarde kuna. Riječ je o jednom od strateških 
projekata Primorsko-goranske županije, istaknuo je župan Komadi-
na, koji će potaknuti razvoj sporta i rekreacije, ali i turizma. 

 Saonice, oprema, GSS i ugostiteljstvo
- U prvoj fazi izvedena je nova rasvjeta na skijaškoj stazi Radeše-

vo 1, u funkciju je stavljena staza Radeševo 2, nabavljene su dvoje 
motorne saonice, postavljena kućica za potrebe gSS-a, nabavljena je 
oprema za skijaške staze, obnovljen ugostiteljski objekt, te obavljeni 
drugi radovi na pripremi staze. Pored toga, u suradnji s Planinarskim 
društvom Kamenjak označene su tri šetnice, a Županijska uprava za 
ceste izvela je radove na rekonstrukciji dijela ceste za Platak u duljini 
od preko dva kilometra, te je izvedena prva faza uređenja parkirališta, 
nabrojao je Komadina najznačajnija dosadašnja ulaganja. 

UlaGaNja PGŽ U SRC PlaTak 

Nova staza i noćna rasvjeta

Rekreacijski centar i ljeti 
    osim skijališta, Platak bi u narednim godinama trebao ponuditi i 

niz drugih ljetnih sadržaja – pješačke i biciklističke staze, igrališta za 
razne sportove, adrenalinski park, prostore za rekreaciju, jahanje kroz 
prirodu, boravak i noćenje na otvorenom, školu u prirodi i drugo, s 
ciljem da se pretvori u cjelogodišnju destinaciju koja će najviše pos-
jetitelja privlačiti u ljetnim mjesecima. 

S.b.C.

Problemi s katastrom, državna zemljišta, legalizacija objekata 
poput automotodroma grobnik, problemi s pomorskim dobrom 
zbog neusuglašenosti planova, samo je dio tema o kojima su 
raspravljali čelnici gradova i općina riječkog prstena na sastanku s 
primorsko-goranskim županom zlatkom Komadinom, održanim u 
Čavlima. Kako je tom prigodom kazao Komadina, sastanak, održan 
u organizaciji Primorsko-goranske županije, bio je prigoda za razm-
jenu prijedloga i mišljenja čelnika jedinica lokalne samouprave s po-
dručja riječkog prstena o načinima i mogućnostima unaprjeđenja 
suradnje. 

 Domaćin sastanka, načelnik općine Čavle Željko Lambaša, istaknuo 
je da se projekt rekonstrukcije Platka nastavlja I ove godine, i to, kao i 
do sad, zajedno sa Županijom, dok će projekt obnove automotodro-
ma biti kandidiran za fondove Europske unije. Lambaša je dodao da 
je process legalizacije objekata na automotodromu pri samom kraju. 

Udruga Eko Kvarner, ogranak grobnišćina, te općine Jelenje i Čavle 
u travnju su organizirali već tradicionalnu zelenu čistku na području 
grobnišćine. U akciji čišćenja okoliša je sudjelovalo oko 750 volontera, 
od čega su 360 volontera bili učenici OŠ Čavle i OŠ Jelenje – Dražice. 
Na području grobnišćine čistilo se ukupno 25 lokacija, a u akciju su 
bile uključene 43 udruge, te mnogobrojni pojedinci. 

 Posebno valja istaknuti čišćenje Rječine na dvije dionice, Kuku-
ljani-zoretići i Lukeži, gdje su pomagali ronioci iz Kluba podvodnih 
aktivnosti »3. maj« Rijeka.

ZeleNa ČISTka Za ČISTU GRObNIšĆINU 

Sudjelovalo 750  
volontera 

GRObNIČkO-SlaVONSkO PRIjaTeljSTVO 

Općina Čavle donirala 
100 tisuća kuna 

ŽUPaN Na SaSTaNkU U ČaVlIma 

legalizacija  
automotodroma pri kraju 

Udruga umirovljenih obrtnika
Umirovljeni obrtnici gradova Rijeke, Kraljevice i Bakra, te općina Čav-

le i Kostrena udružili su se u Udrugu umirovljenih obrtnika Rijeka na či-
jem je čelu novoizabrani predsjednik mladen Valjan-Vlačina. U udruzi 
su istaknuli kako će njeni osnovni ciljevi biti praćenje, proučavanje i 
rješavanje problematike u područja mirovinsko-invalidskog i zdravst-
venog osiguranja, socijalne zaštite, odmora i rekreacije umirovljenika, 
te zaštite prava i interesa korisnika mirovina. Naravno, cilj je i bolje po- 
vezati nekadašnje obrtnike i pružiti im mogućnost druženja. 

Staza Radeševo noću
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općina Čavle organizirala je edukativno-rekreativnu šetnju “Kuda su 
hodili naši stari”, koja je okupila više od sedamdeset šetača svih dobnih 
skupina. Krenuli su iz Čavala prema gradu grobniku i na tom putu pri-
premljeno je nekoliko stajališta, među kojima Rakovo selo, gdje su se 
upoznali s poviješću obitelji Rak. Na visoravni visoče Lovačko društvo 
Jelen upoznalo je šetače s florom i faunom grobničkog kraja. 
  o starom, danas napuštenom naselju Matelci šetačima su govorili Jo-
sip Hlača i veljko Franović, koji su ih upoznali s činjenicom kako je ono 
napušteno prije više od 200 godina nakon što se u njemu pojavila kuga 
te su se mještani odselili u Svilno i više se nisu vraćali. Inače, u naselju je 
bilo oko 20 kuća s oko 200 mještana, koji su se većinom bavili stočarst-
vom. Na imanju Frankulin degustirao se domaći sir. Šetači su obišli i ne-
davno obnovljenu crkvu sv. Trojstva, jednu od sedam grobničkih crkvi, 
kao i crkvu sv. Križa, u kojoj se nalazi glagoljski natpis iz 11. stoljeća, a 
koja je ujedno jedan od najljepših vidikovaca na cijelom Kvarneru. U 

kUDa SU HODIlI NašI STaRI 

Prošlost i sadašnjost

maTeR mlIkaRICa 13. PUT Na RebRI

IzBoRNa SKUPŠTINa UHDDR GRObNIšĆINe 

Denis Čargonja predsjednik 
Denis Čargonja ponovo je izabran za predsjednika Udruge hrvatskih 

dragovoljaca Domovinskog rata grobnišćine. odlučeno je to na izbor-
noj skupštini, kojoj je nazočio veliki broj članova Udruge, kao i povjere-
nik vlade RH za općinu Čavle Marinko Dumanić. za dopredsjednike 
Udruge imenovani su Robert Baffo i vladimir Radetić, tajnik je Josip 
Kopić, a blagajnik Branko Šegota. Na skupštini je izabran i novi Nadzorni 
odbor u sastavu Ivica Kardum, Damir Baćac i Radovan Silić te Sud časti, 
koji čine Fran Juretić, Josip Juretić i Božidar Manjgotić. Također, odluče-
no je kako će u zajednici udruga Primorsko-goranske županije UHDDR 
grobnišćine zastupati Denis Čargonja, Ivica Kardum i Branko Šegota

IzBoRNa SKUPŠTINa Uaba ČaVle 

branko Čargonja predsjednik 
Branko Čargonja ponovo je izabran za predsjednika Udruge 

antifašističkih boraca i antifašista općine Čavle, odlučeno je to 
na izbornoj skupštini. Njegovim zamjenikom je imenovan Josip 
Marić, tajnica je ana Franović, a blagajnik Branimir gizdulić. Iza-
brano je i novo predsjedništvo sastavljeno od 11 članova, koje, uz 
već spomenute, čine Rudolf Čargonja, Ivan Fućak, zvonko Fućak, 
Neda Macan, Jasenka Mavrinac, Smilja Ljuština i Stjepan vuk. U 
novi Nadzorni odbor imenovani su Ivan Linić kao predsjednik 
te Željko Linić i Miljenko Blagojević kao članovi. ova čavjanska 
Udruga broji 180 članova.

Tradicionalna čavjanska svečanost pod nazivom va čast materi 
mlikarici i ove je godine upriličena u predvečerje prve nedjelje 
nakon blagdana Tjelovo. Svečanost je kao sve dosadašnje ok-

upila veliki broj štovatelja truda i muke grobničke matere mlikarice, 
povijesnog simbola časnog življnjenja grobnišćine. Bilo je to 22. 
lipnja, najprije uz bogati program na Rebri pokraj kapelice Poklon 
križu, a potom druženjem i gozbom u središtu naselja Hrastenica.

koncelebrirana misa
Prvi dio svečanosti na Rebri tradicionalno je započeo koncele-

briranom svetom misom koju je predvodio vlč. Ivan Friščić, župnik 
župe svetog Filipa i svetog Jakova u gradu grobniku, a u kojoj su sud-
jelovali mons. Pero zeba, župnik cerničke župe svetog Bartola apos-
tola i duhovni začetnik ove tradicijske svečanosti, te cernički đakon 
Tomislav Sikavica. Misu je glazbeno pratio cernički župni zbor pred-
vođen Danielom Šimekom.

Djeca Grobnišćine
Drugi dio svečanosti na Rebri, koji tradicionalno slijedi odmah na-

kon mise, započeo je stihovima posvećenim materi mlikarici koje je 
napisala nedavno preminula grobnička pjesnikinja zdravka Žeželić 
alić, a recitirala Miljenka Emilija Čargonja. Program su nastavili, pred-
vođeni istinskom scenskom umjetnicom Petrom Mavrinac, grobnički 
osnovnoškolci kazivanjem prigodnih stihova. Na kraju je srednjoško-
lac Daniel Šimek, grobnički istinski glazbenik, efektno izveo dvije pri-
godne glazbene točke.

Druženje u Hrastenici
Treći čin ove lijepe i tople svečanosti, kojoj je začetnik i promotor 

Edo Žeželić, a glavni pokrovitelji općina Čavle i Turistička zajednica 
Čavle, odvijao se u središtu naselja Hrastenice. Tu je mnoštvo grob-
ničana, kojima se posljednjih godina pridružuju i gosti iz susjednih 
područja sa sličnom tradicijom, dočekao tradicionalno bogat stol što 
ga majčinskim srcem pripremaju mještani naselja Hrastenice i Kosorci. 
Posebnost ovogodišnje svečanosti bila je izložba likovnih radova uče-
nika oŠ Čavle na temu matere mlikarice, od kojih su četiri nagrađena 
mlikaričinom statuom umjetnice Emilije Miljenke Čargonja. (z.K.)

Četiri nagrađena likovna rada učenika Oš Čavle

Časna tradicija 
na djeci ostaje

gradu grobniku dočekala nas je udruga vidov san za čistu planetu, 
udruga Palentar i predstavnici Katedre ČSg.
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Slavoniji 50 000 kuna
odlukom načelnika Željka Lambaše, općina 
Čavle donirala je za stradale u poplavama u 
Slavoniji pedeset tisuća kuna, uplatom na 
račun Hrvatskog Crvenog križa. Također se 
humanitarna pomoć za poplavljena područja 
prikupljala i u organizaciji Foruma žena SDP-a 
i armade grobnika te uz pomoć Ženskog 
društva grobnišćica i DvD-a Čavle. U samo 
dva dana prikupljeno je i sortirano te obilježe-
no oko pet tona odjeće i obuće za odrasle, koji 
su dijelom prevezeni u skladište Crvenog križa 
u Rijeci, dok je manji dio prevezen u osnovnu 
školu Čavle, gdje je organi-
ziran prijevoz od strane auto-
prijevoznika adella. ostatak 
sakupljenih stvari (prekrivači, 
deke, posteljina, krpe, voda, 
hrana, igračke, dječja hrana, 
pelene i kozmetika, higijens-
ki pribor, pribor za čišćenje, 
alat) podijeljeno je na pola te 
je jedan veliki kamion tvrtke 
Dimšo, s oko 5 tona tereta upu-
ćen u skladište Crvenog križa 
u Županju, a dva kombija iste 
tvrtke, svaki s oko dvije tone 
tereta, upućeni su u skladi- 
šte Crvenog križa u Slavonski  
Brod.

za područja poplavljena u svibnju ove go-
dine Caritas cerničke župe svetog Bartola 
apostola prikupio je kamion pomoći u hrani, 
odjeći i higijenskim potrepštinama.

Vatru gasi brata spasi
Mjesec dana prije poplava, organiziran je 

humanitarni koncert u Domu kulture na ko-
jem su nastupili Jole, Neno Belan i njegovi 
Fiumensi, Belfast Food, L’amour Band i klapa 
grobnik. Prihod od ulaznica i dobrovoljnih 
priloga namijenjen je liječenju i rehabilitaci-
ji teško stradalog mladog vatrogasca Marija 
Ferenčića o kome smo već u Gmajni pisali, a u 
prigodi posjeta čavjanskih vatrogasaca.  

Ferenčić je nakon prometne nesreće ostao 
nepokretan, te nakon kome i rehabilitacije 
prognoze liječnika nisu obećavajuće, a Udru-
ga »...I djeci s ljubavlju« te Ivica Majdandžić 
prihvatili su se organizacije humanitarnog 
koncerta kako bi se mladom vatrogascu 
olakšao život. U ovu akciju uključili su se va-

OD POPlaVljeNIH DO SIROmašNIH I bOleSNIH 

Veliko srce Grobničana
HuManost

Iako u ovim vremenima nikome nije lako, srce Grobničana uistinu 
je veliko. Unatoč krizi, smanjenim prihodima i prijetećoj nezaposle-
nosti stanovnici Grobnišćine uvijek iznova dokažu svoju humanost. 
Tijekom godine organiziraju se tu razne akcije. Za bolesne osobe i 
djecu s poteškoćama u razvoju, za one slabijeg imovinskog stanja, 
sumještane koji su sve izgubili u požaru, a posljednja velika akcija je 
bila za stradale u katastrofalnim poplavama u županjskoj Posavini. 
Kad se sve nabrojano uzme u obzir, potvrđuju se mudra izreka Majke 
Tereze: “Jedan pojedinac ne može spasiti svijet i ne možemo učiniti 
velike stvari. Ali može činiti mnogo malih stvari s velikom ljubavlju.” 
A mnoštvo takvih humanitarnih akcija u našoj općini, dokazalo je 
veliko da Grobničani imaju uistinu veliko srce. 

trogasci Javne vatrogasne postrojbe grada 
Rijeke, vatrogasna zajednica Pg županije, 
DvD Čavle, ali i Klub navijača armada, grad 
i Županija, općina Čavle, te svi glazbenici, 
sportaši i sponzori.

HumariTaNCI 
Sredinom ožujka, pak, Žensko društvo grob-

nišćica, Forum žena Čavle i Udruga vidov san 
za čistu planetu organizirali su humanitarnu 
akciju za pomoć obiteljima ćudić i Željku Čaval 
pod nazivom »HumariTaNCI«. Pomoć se prik-
upljala kupnjom ulaznica, tombola i donacija-
ma. Nastupili su zbor oŠ Čavle, Ženski zbor Ko-

u sportskoj dvorani u Mavrincima human-
itarni triangolo turnir “zajedno smo jači za 
Renata antića i anitu Šalov”. Triangolo turnir 
obuhvaća natjecanje s elementima nogome-
ta, rukometa i košarke. Cilj je bio okupiti čim 
više sudionika iz raznih sportskih udruga s 
našeg područja. U humanitarne svrhe išao 
je sav prihod od kotizacija. Uz fažol i klapu 
grobnik svi sudionici su se dobro zabavili i 
učinili dobro djelo. 

Palenta na korzu 
Dondolaši, zajedno s Turističkom zajed-

nicom Čavala i tvrtkom Promocija, a u sklopu 
Riječkog karnevala, organizirali 
su humanitarnu palentu i gulaš 
na riječkom Korzu. Paralelno s 
velikim dondolašima i mali su 
pokazali svoje veliko srce daru-
jući za prodaju svoje najdraže 
plišane igračke. Sav prihod od 
ove akcije išao je Udruzi Down 
sindrom Rijeka 21 i Socijalnoj 
samoposluzi. 

Kad smo već kod naše Tur-
ističke zajednice, spomenimo 
i poznate humanitarne akcije 
koje se organiziraju u ugostitel-
jskom objektu Pomorac. Tako 
je nedavno ponovno održano 

natjecanje u kuhanju najbolje maneštre, a 
sakupljen prihod i dobrovoljni prilozi išli su 
za potrebe Elvisa Huskića. ovoj akciji odaz-
vali su se mnogi mještani te sportašice oK 
grobničan i sportaši NK grobničan. 

Humanost od malih nogu 
Humanitarne akcije često organizira i os-

novna škola Čavle. Sakupljala se tako kroz 
godinu pomoć za poplavljene, gladnu djecu 
afrike, Socijalnu samoposlugu… za Božić je 
održana priredba i sajam učeničkih radova. 
Sav prihod od ulaznica i prodanih radova  
išao je za UNICEF-ov projekt Škole za afriku, 
Dječju bolnicu Kantrida, Duji i Paoli Jardas te 
bolesnoj djeci grobnišćine. Djeca su pokaza-
la raznolikost vještina i znanja, a gledatelji su 
se dobro zabavili.

Učenici, roditelji i učitelji prikupili su u 
svibnju za poplavljena područja mno-
go odjeće, hrane i ostalih potrepština, te 
6.603,50 kuna novčane pomoći.  (S.b.C.)

Pomoć za Slavoniju

HumariTaNCI

rezin te plesne skupine Flash Dance Unit Čavle, 
čavjanske svjetske prvakinje u plesu Tancurice 
iz Udruge gromišćina zemja te  KUD-a zvir 
i zumba Eli. Drugi dio večeri zamišljen je bio 
kao plesna zabava u duhu nekadašnjih nad-
aleko poznatih čavjanskih »tancih«, a nastupili 
su klapa grobnik, Duo Livingstone, veseli Pri-
morci, Mega acoustic trio, Mamuza bend, Kris-
tina Mavrinac i Lea Kumić.

armada i Triangolo turnir
Udruga navijača armada grobnik nije samo 

navijačka skupina koja bodri nogometaše, 
ona je i aktivna u društvenom životu. Tako 
je početkom ožujka organizirala humanitar-
nu akciju prikupljanja odjeće, obuće i ostalih 
potrepština za Caritas Riječke nadbiskupije. 
Prikupljanje je održano u Domu kulture u 
Čavlima, a akciji se odazvao veliki broj, ne 
samo članova armade, već i mještana s pod-
ručja cijele grobnišćine. 

Kad smo već kod nogometa, Malono-
gometni klub Corner organizirao je u ožujku 
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lokacije baja
29.07.2014. 
-  Grobnik – kod trafostanice
-  Soboli – preko spomenika (stari dio naselja)
18.08.2014
-   Zastenice – Jezero kod k.br. 120
-  Čavle  - Boki kod  tvrtke MoNoLIT.
-  Čavle – kod starog hrasta  
-  kod  boćarskog joga Cernik
20.08.2014.
- kod k. br. 6, zastenice
- Mavrinci – Ravan
22.08. 2014.
-  Buzdohanj ( aut. stanica – kod spomenika)
-  Podčudnič, kod k.br. 113
25.08. 2014.
- autobusna stanica Kalina
 22.09.2014.

-  Podčudnič , kod k.br. 131  Božica Šupak-uz 
glavnu cestu
-  Podčudnič , kod k.br.  100 ( ančić)
-  Čavle , raskrsnica kod Filona
-  grobnik , kod Trojice
23.09.2014
-  Podrvanj kod k.br. 109 Kardum
-  raskrsnica  Halovac (prema groblju Cernik 
)
24.09.2014.
-  Buzdohanj , kod  trgovine „DICoM“, kod. 
k.br. 122
-  Buzdohanj – središte naselja Kosorci
2.10.2014.
-  Cernik  ispod mosta
-  zastenice kod k.br. 80.
-  Podrvanj preko boćarskog joga
-  Soboli – središte naselja
21.10.2014.
-  Cernik-Cipica, kod k. br. 237/5  Babajić

-  Čavle- raskrsnica kod Filona
22.10.2014.
-  Mavrinci – Ravan
-  „Baćina“ - kod autob.  okretišta
-  Čavle - kod  lugarnice 
-  Čavle, kod starog hrasta
 23.10.2014
-  Cernik pod mostom
-  Podčudnič  kod k.br. 114
27.10.2014.
-  Buzdohanj – preko mosta  na Hras-
tenici - kraj naselja
-  Mavrinci, kod bistroa „Bondej“
20.11.2014.
-  Buzdohanj – Rakovo  selo – na kraju 
naselja
-  Buzdohanj kod boćarskog  joga Bajci
21.11.2014.
-  Hrastenica , kod joga
-  Bajci kod joga

U lipnju su u riječkom Komunalnom društvu vodovod i kanali-
zacija potpisani devet milijuna kuna vrijedni ugovori za izvođenje 
građevinskih i monterskih radova te za pružanje usluga stručnog na-
dzora nad izgradnjom sanitarne kanalizacije i održavanja vodovodne 
mreže u dijelovima naselja orehovica i Svilno u gradu Rijeci te naselji-
ma Cernik, Mavrinci, Buzdohanj i Bajčevo Selo u općini Čavle. 

Priključenje za 89 kuća  
Ugovorima je obuhvaćena gradnja ukupno tri kilometra sanitarne 

kanalizacije i dvije crpne stanice, jedna u naselju Buzdohanj i jed-
na u naselju Bajčevo Selo, te prateći radovi na gotovo 1,4 kilometra 
vodovoda. Rok za njihovo izvođenje iznosi sedam mjeseci, pri čemu 
je predviđeno da radovi započnu početkom srpnja. Nakon njihovog 
završetka mogućnost priključenja imat će 89 objekata. 

Spomenutim sklopljenim ugovorima započinje realizacija pos- 
ljednje predviđene cjeline dogradnje sustava javne odvodnje ot-
padnih voda Rijeka - grobnik u sklopu druge faze Projekta zaštite od 
onečišćenja voda u priobalnom području - tzv. Jadranskog projekta. 

U četiri godine 35 km kanalizacije
Druga faza potprojekta Rijeka-grobnik, koja se realizira u razdoblju 

PROjekT jaDRaN - kaNalIZaCIja 

Radovi u tijeku

2010. – 2014., obuhvaća gradnju ukupno oko 35 kilometara sanitarne 
kanalizacije i sedam crpnih stanica u naseljima Baćina, Bajčevo Selo, 
Buzdohanj, Cernik, Mavrinci, Svilno i orehovica s dovršenjem mjesne 
kanalizacijske mreže u naselju Pašac i spojnog kanalizacijskog kolek-
tora Pašac – Orehovica.     

U financiranje ovih projekata uključena je Međunarodna banka za 
obnovu i razvoj, iz čijeg je zajma RH namijenjeno 55 milijuna kuna 
za drugu fazu potprojekta Rijeka - grobnik. Povrat podzajma od 55 
milijuna kuna uključivo i kamate financirat će podjednako Hrvatske 
vode te Komunalno društvo vodovod i kanalizacija. 

S.b.C. 

auto Hrvatska gradi kod metroa
Pored zgrade trgovačkog centra Metro, auto Hrvatska zagreb gradi novu poslovnu zgradu gos-

podarske namjene, uslužne i trgovačke djelatnosti. Poslovni objekt gradi se na prostoru površine 
oko 6.450 četvornih metara, bit će izgrađen na kat, s oko tisuću četvornih metara prostora u 
prizemlju te isto toliko na katu. objekt će biti namijenjen za servisne radionice za laka komercijal-
na vozila, salon za prodaju automobila i rezervnih dijelova, kao i ostale prateće aktivnosti, a trebao 
bi biti izgrađen do kraja ove godine. 

 Načelnik općine Čavle Željko Lambaša ne krije zadovoljstvo što se, unatoč recesijskim vremeni-
ma, na području čavjanske općine gradi, a posebice zbog činjenice što će ovaj projekt u konačnici 
otvoriti dvadesetak novih radnih mjesta. 

Nerazvrstane 
ceste

općina Čavle u travnju je započe-
la s postupkom evidentiranja ner-
azvrstanih cesta u naseljima Čavle, 
Podčudnić, Podrvanj i zastenice, a 
postupak je trajao od 10. do 14. trav-
nja. Riječ je o postupku koji se provodi 
sukladno zakonu o cestama. Evidenti-
ranje nerazvrstanih cesta obavlja se na 
cestama na kojima se trenutno izvode 
radovi na kanalizaciji, pa je to prilika 
da se te prometnice ucrtaju u stvar-
noj veličini, kakve jesu, odnosno upišu 
u javno dobro, u vlasništvo općine 
Čavle. Na taj se način određuju međe 
i veličine, a samo vlasništvo će se rješa-
vati kada počne realizacija postupka 
katastarske izmjere.

U dvije akcije 176 doza krvi 
           U ovoj godini Dobrovoljni darivatelji krvi Čavala organizirali su dvije akcije darivanja. Tradicional- 

no u siječnju i svibnju. Siječanjskoj akciji pristupilo je 109 članova, a krv su darivala 92 darivatelja. akciji 
u svibnju odazvala su se 94 dobrovoljna darivatelja krvi, a njih 84 je darivalo krv, doznajemo od preds-
jednice aktiva DDK Čavle Sanje Maršanić. Pedesti put krv je dao Borivoj Stanisavjević. akcije se uvijek 
održavaju u Domu kulture u Čavlima u organizaciji aktiva DDK Čavle, gradskog društva Crvenog križa 
Rijeka i zavoda za transfuzijsku medicinu KBC-a Rijeka, a pod pokroviteljstvom općine Čavle.

U financiranje projekta Rijeka-Grobnik uključena 
je međunarodna banka za obnovu i razvoj
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općina Čavle

Proračun u malom  
za 2014. godinu

UVODNI OSVRT

Razvoju 46 posto 
od blizu 42 milijuna

Planirani prihod  
za 2014. godinu  

iznosi 41.860.000 
kuna, što čini  

povećanje od 40%  
u odnosu na  

prethodnu godinu. 
Ovako planirani 

proračun baziran  
je na realnim  

premisama,  
i ukoliko makro  

okolnosti ostanu iste 
on je i ostvariv

Piše: Nada Luketić

Prvi dio 2014. godine, sve do 15. svib-
nja, općina Čavle je zbog prijevre-
menih izbora funkcionirala temeljem 

odluke vlade RH o imenovanju povjerenika 
koji je donio odluku o privremenom finan-
ciranju. U tom razdoblju prikupljeni su, te-
meljem zakona i odluka općinskog vijeće 
koje su ostale na snazi, prihodi u iznosu od 
11.792.468,28 kuna. Temeljem tako ostva-
renih prihoda financirani su rashodi vezani 
za sve  funkcije koje su u nadležnosti loka-
lne samouprave i sve obveze koje su na bilo 
koji način preuzete do 1. 1. 2014. godine u 
iznosu 10.899.857,51 kunu.  

odluka o privremenom financiranju bila je 
na snazi do 15. 5. 2014. godine. Naime, nakon 
provedenih prijevremenih izbora konstituira-
no je 17. 4. 2014. godine općinsko vijeće koje 
je na svojoj prvoj radnoj sjednici, održanoj 15. 
5. 2014. godine, donijelo odluku o Proračunu 
općine Čavle za 2014. godinu.

Proračun za 2014. godinu iznosi, u dijelu 
prihoda i rashoda, 41.860.000 kuna.  Pro-
račun je donijet za cijelu proračunsku 2014. 
godinu, od 1. 1. do 31. 12., što znači da su 
u ovaj iznos Proračuna uključeni i prihodi i 
rashodi ostvareni temeljem odluke o privre-
menom financiranju. 

Prihodi    
Plan prihoda za 2013. godinu ostvaren je u 

iznosu 29.820.000 kuna a planirani prihod za 
2014. godinu iznosi 41.860.000 kuna, što čini 
povećanje od 40% u odnosu na prethodnu 
godinu. ovako planirani proračun baziran je 
na realnim premisama, i ukoliko makro okol-
nosti ostanu iste on je i ostvariv.

U strukturi planiranih prihoda najznača-
jniji prihod je prihod s osnova poreza na do-
hodak koji čini 38% ukupnih prihoda. ovaj 

prihod evidentira se na skupini 61 – priho-
di od poreza.

Planirane pomoći unutar opće države 
ostvaruju se temeljem zakona i temeljem 
sklopljenih Ugovora s ministarstvom. ovaj 
prihod čini 18% ukupnih prihoda i eviden-
tira se u okviru skupine 63 – pomoći.

U skupini 64 – prihodi od imovine, 
planiran je prihod s osnova prihoda od fi-
nancijske imovine, a radi se o  zateznim ka-
matama, kamati na a-vista sredstva i kama-
ti na oročeni depozit. Prihod od imovine je 
prihod od najma poslovnih prostora u vlas-
ništvu općine. ova skupina prihoda čini 5% 
ukupnih prihoda.

U skupini 65 – prihodi po posebnim prop-
isima, najznačajniji je  prihod s osnova ko-
munalne naknade i komunalnog doprinosa 
i čini 14% ukupnih prihoda. Preostali dio 
prihoda u ovoj skupini  odnosi se na prihod 
od šumskog i vodnog doprinosa i prihod iz 
cijena komunalne usluge.

Na skupina 71 i 72 planira se prihod od 
prodaje imovine. U ukupnim prihodima ovi 
prihodi učestvuju s 16%. 

Skupina  81 – povrat zajmova, to je pri-
hod od neutrošenih prihoda iz prethodnih 
godina Komunalnih društava vodovod i 
kanalizacija, Čistoća i autotrolej koji su u 
suvlasništvu općine Čavle. 

I na skupini 92 – višak prihoda, evidenti-
rana su neutrošena sredstva iz proračuna 
za 2013. godinu.

Rashodi
Plan rashoda uravnotežen je s planom 

prihoda. osnovni cilj pri izradi plana rasho-
da bio je da se i u 2014. godini financiraju 
sve namjene koje su se financirale i u 2013. 

Nastavak na 4. stranici priloga



Proračun u malom za 2014. godinu

ukupno pRiHoDi 41.860.000,00
6 - pRiHoDi posLovanja 33.537.000,00
61 prihodi od poreza 17.000.000,00
611 Porez i prirez na dohodak 16.000.000,00
613 Porezi na imovinu 730.000,00
614 Porezi na robu i usluge 270.000,00
63 pomoći od subjekata unutar opće države 7.517.000,00
632 Pomoći od međunar.ogr. te institucija i tijela EU 17.000,00
633 Tekuće pomoći iz proračuna 1.150.000,00
633 Kapitalne pomoći iz proračuna 6.350.000,00
64 prihodi od imovine 1.950.000,00
641 Prihodi od financijske imovine 50.000,00
642 Prihodi od nefinancijske imovine 1.900.000,00
65 prihodi od pristojbi i po posebnim propisima 7.035.000,00
651 Administrativne pristojbe 60.000,00
652 Prihodi vodnog gospodar. i doprinos za šume 150.000,00
652 Ostali nespomenuti prihodi 825.000,00
653 Prihod od komunalnog dop.i komunalne naknade 6.000.000,00
68 ostali prihodi 35.000,00
661 Kazne i upravne mjere 15.000,00
683 Ostali prihodi 20.000,00
7 - pRiH. oD pRoDajE nEFinanCijskE iMovinE 6.571.000,00
71 prihodi od prodaje neproizvedene imovine 5.541.000,00
711 Prihodi od prodaje zemljišta 5.500.000,00
712 Prihodi od prodaje nematerijalne imovine 41.000,00
72 prihodi od prodaje proizvedene imovine 1.030.000,00
721 Prihodi od prodaje stambenih objekata 1.030.000,00
8 - pRiMiCi oD Finan. iMovinE i zaDuŽivanja 955.000,00
81 primljeni povrati glavnice danih zajmova 955.000,00
814 Povrat zajmova danih TD u javnom sektoru 955.000,00
9 - vLastiti izvoRi 797.000,00
92 Rezultat poslovanja 797.000,00
922 Višak prihoda 797.000,00
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RasHoDi 41.860.000 100%
1 predstavnička i izvršna tijela 1.573.300 3,77%

101 Općinsko vijeće 608.300 1,47%
 103 Ured načelnika 965.000 2,31%

2 općinska uprava 8.294.000 19,81%
 201 Izdaci općinske uprave 3.948.000 9,43%
 202 Dugotrajna imovina 170.000 0,41%
 203 Zaštita i spašavanje 546.000 1,30%
 204 Otplata kredita 3.630.000 8,67%

3 javne potrebe 20.294.700 48,71%
 301 Predškolski odgoj 14.339.000 34,25%
 302 Školstvo 939.000 2,24%
 303 Kultura 1.636.000 3,91%
 304 Sport 3.320.700 8,16%
305 Vjerske zajednice 60.000 0,14%

 4 komunalni sustav i zaštita okoline 8.110.000 19,37%
 401 Održavanje kom.infrastruk. 3.450.000 8,24%
 402 Javni prijevoz 1.600.000 3,82%
 403 Izgradnja kom.infrastrukture 1.250.000 2,99%
404 Kapit. i tek.pomoći 100.000 0,24%
 405 Sufin.komunal. društva 1.550.000 3,70%
 406 Zaštita okoline 160.000 0,38%

5 Gospodarstvo 1.341.000 2,96%
501 Poticanje razvoja gospodar. 121.000 0,29%
502 Izrada prost.planske dokum. 680.000 1,39%
503 Nabavka zemljišta 140.000 0,33%
504 Poslovne zone 300.000 0,72%
505 Poslovni objekti 100.000 0,24%

6 soc. skrb i zdrav. zaštita 2.247.000 5,37%
 601 Socijalna skrb 1.400.000 3,34%
 602 Zdravstvena zaštita 847.000 2,02%
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ukupno RasHoDi 41.860.000,00
001 PREDSTAVNIČKA I IZVRŠNA TIJELA 1.573.300,00
002 OPĆINSKA UPRAVA 8.294.000,00
003 JAVNE POTREBE 20.294.700,00
004 KOMUNALNI SUSTAV I ZAŠTITA OKOLINE 8.110.000,00
005 GOSPODARSTVO I ZAŠTITA POTROŠAČA 1.341.000,00
006 SOCIJALNA SKRB I ZDRAVSTVENA ZAŠTITA 2.247.000,00
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godini a uzimajući u obzir obvezu za izgrad-
nju dječjeg vrtića u iznosu od 12.300.000 
kuna. Da bi se ta ravnoteža postigla bilo je 
nužno izvršiti izmjene nekih odluka. Pri us-
vajanju Proračuna za 2014. godinu, na prvoj 
radnoj sjednici općinskog vijeća, došlo je do 
izmjena slijedećih odluka: 

- odluka o naknadama troškova za rad čla-
nova općinskog vijeća i članova radnih tijela 
općinskog vijeća općine Čavle. ovom odlu-
kom naknade su smanjene za 30% u odnosu 
na prethodnu odluku i na taj način smanjeni 
su rashodi;

- odluka o komunalnom doprinosu. ovom 
odlukom svi obveznici komunalnog do-
prinosa ponovo se stavljaju u isti položaj i 
plaćaju komunalni doprinos 40 kn/m3. ova 
odluka ima za posljedicu povećanje prihoda;

- odluka o sufinanciranju troškova borav-
ka djece u dječjem vrtiću izmijenjena je na 
način da se smanjuje učešće općine u fi-
nanciranju narečenih troškova i na taj način 
smanjeni su rashodi. 

Rashodi su planirani na način:
- da se s 4% planiranih prihoda financira 

rad općinskog vijeća i izvršne vlasti; 
- da se za financiranje općinske uprave i ot-

platu kredita raspoređuje  20% od ukupnih 
prihoda; 

- da se za javne potrebe izdvaja 49% ukup-
nih prihoda, što je ujedno i najveće učešće 
u ukupnim prihodima, a najveći dio odnosi 
se na  izgradnja dječjeg vrtića. U ovom po-
dručju rada financira se i plaća odgajatelja u 
dječjem vrtiću, zatim školstvo, kultura,  sport 
i vjerske zajednice;  

Nastavak s 1. stranice priloga

Za financiranje  
komunalnog sustava  
i zaštitu okoline planirano  
je izdvajanje 19%  
ukupnih prihoda od  
čega najveći dio otpada  
na financiranje  
održavanja komunalne  
infrastrukture, kao što  
je održavanje nerazvrstanih 
cesta, zelenih površina,  
javne rasvjete,  
groblja, odvodnja  
na nerazvrstanim cestama  
i  potporni i ogradni  
zidovi  na  
nerazvrstanim  
cestama

- da se za financiranje komunalnog sustava 
i zaštitu okoline izdvaja 19% ukupnih priho-
da od čega najveći dio otpada na financira- 
nje održavanja komunalne infrastrukture, 
kao što je održavanje nerazvrstanih cesta, 
zelenih površina, javne rasvjete, groblja, 
odvodnja na nerazvrstanim cestama i  pot-
porni i ogradni zidovi na nerazvrstanim ces-
tama;

- da se za gospodarstvo izdvaja 3% ukup-
nih  prihoda a financirat će se kreditiranje 
malog i srednjeg poduzetništva i kreditiran-
je fizičkih osoba za energetsku učinkovitost 
stambenih objekata, izrada prostorno plan-
ske dokumentacije i priprema projektne do-
kumentacije za razvoj poduzetničkih zona 
na području općine;

- da se za socijalnu skrb izdvaja 3% ukup-
nih prihoda za pomoći socijalno ugroženih 
osoba u našoj općini a na temelju odluke o 
socijalnoj skrbi;

- da se za financiranje preventivne zdravst-
vene zaštite izdvaja 1,26% ukupnih prihoda, 
i 0,74% za financiranje javnog zdravstva, kao 
što je dezinsekcija i deratizacija, dežurstva 
primarne zdravstvene zaštite, crveni križ i 
palijativna skrb.

I kao zaključak:
- ovaj Proračun je razvojan jer se 46% uk-

upnih prihoda izdvaja za izgradnju kapital-
nih projekata:

- ovaj Proračun zadržao je u svom ostalom 
dijelu dostignute standarde na svim područ-
jima rada;

- ovaj Proračun je ostvariv ukoliko ne dođe 
do nekih novih okolnosti u sveukupnom 
okruženju na razini države. 

NOVe SklaDbe Za  
GRObNIČkU SkalU 

Natječaj  
do 31. kolovoza

Katedra čakavskog Sabora grob-
nišćine objavila je natječaj za nove 
skladbe Festivala Grobnička skala 
2014. Prema uvjetima natječaja, koji 
je otvoren do 31. kolovoza, skladbe 
se trebaju temeljiti na tradicijskoj 
glazbi primorskih, istarskih i otočnih 
područja, te biti zabavne ili slobod-
nog glazbenog oblika. 

Ostale informacije na: 

051/296-768,  
098/431-115,  

099/809-3250 

grobnik.katedra@grobnik-katedra.hr

općinsko vijeće Čavala donijelo je odluku o osnivanju i imenovanju Stožera zaštite i spaša-
vanja, čijom je načelnicom imenovana Ivana Cvitan-Polić, zamjenica načelnika općine Čav-
le. Kao članovi Stožera izabrani su Igor Ban, predstavnik Komunalnog društva Čavle, Sanja 
Maršanić Juričić, predstavnik aktiva dobrovoljnih darivatelja krvi Čavle, Davor gržetić iz 
općinske uprave, zdenko Košaroš, predstavnik Područnog ureda zaštite i spašavanja Rijeka, 
Sanja Dokoza Matejčić, predstavnica zdravstvene stanice Čavle, Jasmin alibašić, predstavnik 
treće Policijske postaje i Mario Bernobić, zapovjednik vatrogasne postrojbe DvD-a Čavle.

Stožer zaštite i spašavanja

. . .

. . .

Novi dječji vrtić u izgradnji
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Biciklizam uzima sve više maha u 
cijeloj Europi i mi se tomu tren-
du pridružujemo organizacijom 

biciklističkih događanja. Jedno od njih je 
i Proljetna biciklijada grobnik koja je ove 
godine održana  11. svibnja.  

Povoljni vremenski uvjeti privukli su, 
usprkos dnevnim događanjima u bližoj 
okolici, 230 biciklista koji su odvozili 
rekreativnu i sportsku turu.

Bilo je tu djece, roditelja, mladih, starih, 
uglavnom svih profila i godišta. zanimlji-
vost koju smo priredili ove godine odvila 
se na aerodromu grobnik gdje je pado-

PROljeTNa bICIklIjaDa

U rekreativnoj i sportskoj 
turi 230 biciklista

pREGLED

branski klub Krila Kvarnera izveo pokaz-
nu vježbu o slaganju padobrana. Ujedno 
je to bio i predah pa su se tu podijelile 

banane i voda. Nakon grobničkog polja 
odvojila se sportska ekipa i krenula u os-
vajanje „grobničke kobasice“ u zahtjev-
nom usponu u grad grobnik. Dobili smo 
i pobjednike, dva člana BK grobnik kris-
tijana Grabar i Denisa Udović, a treća je 
bila naša poznata sportašica, članica TSK 
Čavle Nina broznić. 

Uz ručak u domu u Čavlima, a ručak se 
sastojao od repe i fažola, uz grobničku 
palentu kompiricu, organizirala se mala 
tombola gdje su podijeljeni pokloni. Na-
kon toga proglasili smo pobjednike us-
pona za grobničku kobasicu i pobjednike 
okitili vijencima od čega drugoga nego 
kobasica, ovaj put iz mesnica Žeželić. Li-
jepo druženje, zadovoljna lica najbolja su 
plaća organizatoru Tzo Čavle i BK grob-
nik, kao i udruzi Palentar koja se pobrinu-
la za ručak, a i volonterima bez kojih bi 
bilo teško ovako nešto organizirati.

vidimo se dogodine na 6. Proljetnoj 
biciklijadi grobnik.

Gordana Gržetić 

manifestacija sporta, rekreacije i lijepog druženja

Lijep osmijeh otvara svaka vrata. 
U Smile-u ćemo se potruditi da Vaši zubi 
budu zdravi a osmijeh još ljepši. Iskoristite 
jedinstvenu priliku i rezervirajte svoj 
termin u klinici Šapjane ili Opatija 
pozivom na besplatni telefon 0800 2077 
ili nam pošaljite mail na info@smile.hr

Svim klijentima za vrijeme trajanja pregleda besplatan parking u garaži Slatina u Opatiji.

Bezbrižno
ljeto

Predavanje na temu “Sve što ste htjeli znati o implantatima a niste se usudili 
pitati” održati će se u poliklinici Smile u Opatiji. Molimo zainteresirane da zbog 
ograničenog broja mjesta svoj dolazak najave i potvrde telefonom ili mail-om. Više 
o poliklinikama Smile, akcijama i terminima predavanja potražite na www.smile.hr

U pregled je uključeno:

• Prvi pregled stomatologa,

• Detaljna dijagnostika,

- pregled usne šupljine,

- detekcija eventualnih 

malignih oboljenja,

• Izrada plana terapije.

Cijena paketa je
1 kn 

(s PDV-om) a ponuda je važeća u periodu do 
30.09.2014. u terminu od 16:00 do 21:00 h

www.smile.hr

bIke TRaNSVeRZala RIjeČkOG 
PRSTeNa 

Staza kroz  
osam  

gradova i općina 
Udruženi projekt Turističkih zajednica Ri-

jeke i riječkog prstena dobio je naziv turis-
tička transverzala riječkog prstena. Riječ je 
o projektu umrežavanja biciklističkih staza i 
ruta na ovom području, koje je objedinjeno 
kroz brošuru i aplikaciju za pametne telefone 
te uključuje postojeće biciklističke staze, ali 
je uvrštena i jedna sasvim nova – biciklistič-
ka transverzala koja povezuje sve gradove i 
općine Riječkog prstena. Duga je ukupno 63 
kilometra, a proteže se kroz osam gradova i 
općina. Počinje u Kastvu te ide preko Klane, 
viškova, Rijeke, Jelenja, Čavala, Kostrene, a 
završava na Hreljinskoj gradini. 
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Župa svetoga Bartola apostola u Cerniku dosad je 
zabilježila proslavu dviju mladih misa, davne 1905. go-
dine mladomisnik je bio fra andrija Mavrinac, a u srpnju 
2011. godine vlč. Ivan Milardović. Tako je lipanjsko slavlje 
mladomisnika vlč. Pere Marijanovića bilo ukupno treće, a 
drugo u razdoblju od samo četiri godine. 

mlaDe mISe ŽUPe SV. baRTOla

Dvije u četiri godine

U nedjelju 8. lipnja 2014. godine cernička župa svetog Bar-
tola apostola proslavila je tri velika župna događaja: mla-
du misu vlč. Pere Marijanovića, svetu pričest ovogodišn-

je generacije prvopričesnika i 40. obljetnicu svećeništva svoga 
župnika mons. Pere zebe. za ovo veliko župno slavlje upriličen je 
prigodni trodnevni program u petak, subotu i nedjelju, 6., 7. i 8. 
lipnja 2014. godine.

Ususret slavlju
U petak 6. lipnja, s početkom u 19 sati, najprije je u župnoj crkvi 

služena misa za duhovna zvanja, a potom je u velikoj župnoj 
dvorani održana tribina na temu – Sakrament svetoga Reda, s 
naglaskom na ređenje i poslanje prezbitera. Misu i tribinu je vo-
dio mons. Sanjin Francetić, rektor Riječke bogoslovije. Na tribini 
je župni zbor izveo dvije prigodne duhovne pjesme, dok su dvije 
vjernice pročitale svoja razmišljanja o duhovnim zvanjima.

U subotu 7. Lipnja, također s početkom u 19 sati, najprije je u 
župnoj crkvi služena misa za duhovne pastire župe sv. Bartola, na-
kon čega je u velikoj župnoj dvorani održana tribina na temu: Po-
vijest župe svetog Bartola apostola s naglaskom na njene župnike 
(vidjeti bilješku na 17. stranici). U ovoj prigodi ističemo osnovne 
naznake izlaganja na tribini. vjernici na području današnje župe 
najprije su bili uključeni u župu sv. Filipa i Jakova u gradu grob-
niku, godine 1791. ovo područje postaje samostalna kapelanija, a 
1830. župa. od prvog župnika, vlč. Kuzme Piškulića do današnjeg 
mons. Pere zebe župom je upravljalo ukupno 16 župnika.

Nedjelja 8. lipnja
Tri velika župna događaja proslavljena su u istomu danu, u 

nedjelju 8. lipnja, i na istomu mjestu, u velikom dvorištu župne 

U župi svetog Filipa i svetog Jakova sakrament svete 
Potvrde (Berme ili Krizme), kojega je na blagdan Filipje 1. 
svibnja dijelio mons. Emil Svažić, primilo je 12 krizmanika. 
Prvu svetu pričest primilo je, u nedjelju 15. lipnja, 18 prvo-
pričesnika.

U župi svetog Bartola apostola sakrament svete Potvrde, 
kojega je 11. svibnja dijelio mons. Emil Svažić, primilo je 47 
krizmanika, dok je prvu svetu pričest primilo, u nedjelju 8. 
lipnja, 45 prvopričesnika.

Današnji župnik župe sv. Bartola apostola u Cerniku, mons. Pero 
zeba, zaređen je u katedrali sv. vida u Rijeci 1974. godine, a župni-
kom župe sv. Bartola apostola sa sjedištem u Cerniku postaje 1999. 
godine. Tijekom proteklih 15 godina upravljanja župom ostavio 
je duboki trag (vidjeti bilješku na 17. stranici) u svim segmentima 
župne djelatnosti i crkvenog života. 

vlč. Pero Marijanović rođen je 1988. 
godine u selu vukanovići u Bosni i Her-
cegovini, a od 1994. godine sa svojom 
obitelji, ocem, majkom i četiri sestre, 
živi u Čavlima u Žeželovu selu. osnovnu 
školu završio je 2001. godine u Čavli-
ma, gimnaziju 2006. godine u zadru, a 
filozofsko-teološki studij 2011. godine 
na Teologiji u Rijeci. Bio je stipendist 
općine Čavle.

mONS. PeRO Zeba

Četrdeseta obljetnica

beRma I PRVa PRIČeST 2014.

U grobničkoj 
i cerničkoj župi

ŽUPa SVeTOG baRTOla aPOSTOla

Veliko župno slavlje

crkve. Uoči početka mlade mise cernički đakon Tomislav Sikavi-
ca informirao je mnoštvo okupljenih vjernika o svakom pojedi-
nom događaju a potom je, s početkom u 10.30 sati, započelo 
mladomisničko slavlje vlč. Pere Marijanovića. Tijekom mlade mise 
45 djevojčica i dječake iz cerničke župe primilo je prvu svetu 
pričest, te je na dostojan način obilježena 40. obljetnica svećeništ-
va mons. Pere zebe.

U Mladoj misi sudjelovao je veliki broj svećenika svih generacija, 
dok je propovjed s prigodnim porukama održao mladi svećenik i 
mladomisnikov prijatelj vlč. velimir Martinović, studentski kape-
lan Riječke nadbiskupije. glazbenu atmosferu primjerenu ovom 
slavlju stvarao je veliki dekanatski zbor, a toj su atmosferi osebu-
jan doprinos dali i glazbenici župe domaćina. Po završetku misno-
ga slavlja uslijedile su prigodne riječi i čestitke vjernika slavljenici-
ma, te zajednički stol, agape, svetoga Bartola. (z.K.)

VlČ. PeRO maRIjaNOVIĆ

Cernički 
mladomisnik

mlada misa vlč. Pere marijanovića,  
sveta pričest ovogodišnje generacije prvopričesnika i  

40. obljetnica svećeništva župnika mons. Pere Zebe

ŽupE
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bIlješke Kada bi ljudi bili veći, bilo bi mnogo više mjesta na svijetu. 
(Lec)

OMLADINSKA ŠKOLA NK GROBNIČAN

morčići blistali, odrasli uživali

bilježnik

Sedam selekcija omladinske škole NK grobničan sudjeluje 
u raznim natjecanjima i ostvaruje zapažene rezultate. U ovoj 
prigodi izdvajamo sudjelovanje starijih Morčića, generacije 
desetogodišnjaka, na Međunarodnom turniru Komm Mit Istria 
Kup, održanom u Medulinu od 18. do 20. travnja ove godine. 
Na turniru su nastupile ekipe iz pet europskih zemalja, a naši 
su Morčići, predvođeni trenerom Dušanom Gruevskim, u šest 
odigranih utakmica zabilježili šest odličnih igara, uz četiri po-
bjede, jedan remi i jedan poraz, te zauzeli sjajno drugo mjes-
to. Svoj veliki međunarodni uspjeh ekipa Morčića proslavila 
je najprije s roditeljima i trenerima na licu mjesta, a potom u 
Mavrincima uoči početka prve sljedeće nogometne utakmice 
seniora NK grobničana.

Na samom kraju, kao kruna ovog uspjeha, za igrače starijih 
Morčića, njihove trenere i predstavnike NK grobničana upriličen 
je svečani prijem kod općinskog načelnika Željka Lambaše i 
njegove zamjenice Ivane Cvitan Polić.

Lijepo je bilježiti 
velike uspjehe naših 
sumještana, ljudi s 
kojima dijelimo isti 
prostor i isto vrijeme. 
Događaju se stalno, u 
Gmajni smo zabilježili 
mnoge. Svi su bili po 
nečemu posebni, a 
u ovoj prigodi bilje- 
žimo jedan posve 
poseban, drugačiji. Ri- 
ječ je o uspjehu dr. 
Marije Troskot, koja je 

Drugog dana Trodnevnice 
posvećene trima proslavama 
župe svetog Bartola apostola 
u Cerniku, o kojima pišemo na 
16. stranici, održana je tribina 
pod naslovom: Povijest cerničke 
župe s naglaskom na njene žup-
nike. U prvom dijelu Stanislav 
Lukanić je govorio o povijes-
ti područja današnje župe do 
1830. godine, kada je župa os-
novana, a u drugom dijelu ars-
en Salihagić o svih 16 cerničkih 
župnika, dok je na kraju Jadran-

Na posljednjim zimskim olimpijskim igrama 
održanim u veljači ove godine u ruskom gradu 
Sočiju među 11 članova hrvatske reprezenta- 
cije, koju je predvodio Ivica Kostelić, bio je i 
Sebastian Brigović. Riječ je o 21-godišnjem 
grobničaninu iz Svilna, članu Ski kluba „Rijeka“ 
i trenutno studentu prve godine sveučilišta u 
Denveru. Sebastian je vozio veleslalom i osvo-
jio respektabilno 34. mjesto.

Bile su tu druge olimpijske igre za redom 

ŽUPNICI CERNIČKE ŽUPE

Vlč. blažević i mons. Zeba

Veliki međunarodni uspjeh u medulinu

DR. MARIJA TROSKOT

Prešernova nagrada

SEBASTIAN BRIGOVIĆ U SOČIJU

Grobničan na olimpijskim igrama

dobila Prešernovu nagradu za medicinu za 2013. godinu, naj-
višu slovensku nagradu za znanost. Marija je osnovnu školu 
završila u Čavlima, Salezijansku klasičnu gimnaziju u Rijeci, a 
studij medicine u Ljubljani. Bila je stipendistica općine Čavle.

Nakon ove prestižne nagrade pred 26-godišnjom Marijom 
se širom otvaraju vrata svjetskih znanstvenih središta, a ona 
bi, ako to bude ikako moguće, najradije i „znanstveno rasla“ 
odje gdje je i „kulturalno rasla“, među svojima.

ka Lakota pročitala osobno razmišljanje Maje Jugović Mohorić o cerničkoj 
župi i njenom današnjem župniku.

U razgovoru koji je uslijedio nakon spomenutih izlaganja jednodušno je 
izražena ocjena da su dva župnika ostavila neusporedivo najdublji trag u 
povijesti župe. Prvi je vlč. Srećko Blažević, pod čijim je upravljanjem počet-
kom 20. stoljeća (1809.) izgrađena župna crkvu u današnjem obliku. Drugi 
je (samo u kronološkom smislu) mons. Pero zeba, pod čijim su upravljanjem 
na početku 21. stoljeća župni objekti bitno obnovljeni i osuvremenjeni, te 
izgrađeni mnogi novi.

na kojima je bila zastupljena grobnišćina. 
Naime, prije četiri godine sportska am-
basadorica naše grobnišćine i naše općine 
bila je, svojim nastupom na XXI. zimskim 
olimpijskim igrama u kanadskom vancou-
veru, skijaška trkačica Nina Broznić. očito je 
naš Platak, koji se upravo temeljito obnavlja 
i uređuje, prava odskočna daske za velike 
sportske uspjehe.
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naŠa ŠkoLa

škOlSka GODINa 2013./2014. 

Ne hjustajmo va tujinu, leh čuvajmo svoj koren, jezik i starinu...  
Ivan Brdar Grobnički

(Ur.)

ovogodišnji Dan škole, 30. svibnja, 
obilježen je tradicionalno bogatim i 
raznovrsnim programom: prigodnim 

izložbama učeničkih radova, sportskim nat-
jecanjima, gledanjem predstava i podjelom 
priznanja učenicima i njihovim učiteljima. U 
ovoj prigodi izdvajamo dvije predstave koje 
su nastale kao dio projekta Europske unije 
Umjetnost u školi – kazalište u razredu: (1) 
DROGA – Reci drogi NE i (2) NASILJE – Za 
nasilje nema opravdanja. 

Fotografija za trajno sjećanje

U oŠ Čavle održan je 26. svibnja 2014. 
godine Sajam mogućnosti - drugi dio kom-
ponente preventivnog programa Zajedno 
više možemo. vrijednost ovog programa pre-
poznale su brojne udruge, klubovi i društva 
s područja dviju grobničkih općina, Čavle i 
Jelenje, pa su i treću godinu zaredom sud-
jelovale na Sajmu mogućnosti.

Cilj je ovoga Sajma upoznavanje učeni-
ka četvrtih razreda i njihovih roditelja sa 

Sajam mOGUĆNOSTI

Zajedno više

Spomenuta predstava o nasilju proglaše-
na je koncem prošle godine najboljim pro-
jektom u Europskoj uniji u ranoj prevenciji 
nasilja. U svezi obiju predstava, pak, njihov 
je autor, poznati umjetnik zijah a. Sokolović, 
među ostalim rekao: „Ideja je da se pomoću 
glume i glumaca, a u formi kazališne pred-
stave, mladi ljudi i djeca informiraju i obrazu-
ju o složenim društvenim problemima s koji-
ma se susreću u svom odrastanju i s kojima 
imaju najviše problema.“

I protekle školske godine Oš 
Čavle stalno djeluje izvan re-
dovne nastave i sva događanja 
redovito bilježi na svojoj web 
stranici. koncem godine sum-
irala ih je u svomu listu Malin, 
a mi ih na prostoru ove rubrike 
možemo izdvojiti tek nekoliko.

TeReNSka NaSTaVa U aUSTRIjI

Izvorni govornici
Učenici 4., 5. i 6. razreda oŠ Čavle koji uče 

njemački jezik sudjelovali su u trodnevnoj 
terenskoj nastavi u austriji. Nastava se odvi-
jala na poznatim i atraktivnim lokacijama, 

UČeNICa GeNeRaCIje

klara brigović

a učenici su mogli razgovarati s izvornim 
govornicima njemačkog jezika. ova dobro 
organizirana nastava pružila je učenicima, 
kako ističu voditeljice gordana Manojlović 
i Dolores Maršanić, nezaboravan doživljaj, 
stjecanje novih iskustava i upoznavanje kul-
ture i običaja austrije.

sportskim, kulturnim i drugim sadržajima 
kojima učenici mogu kvalitetnije ispunjava-
ti svoje slobodno vrijeme. Učenici su imali 
priliku izravno komunicirati s izlagačima, te 
aktivno sudjelovati u različitim ponuđenim 
sadržajima i sportskim natjecanjima.

U ime Škole i općine domaćina nazoč- 
nima su se obratile ravnateljica oŠ Čavle  
Tanja Stanković i zamjenica načelnika 
općine Čavle Ivana Cvitan Polić, dok je 
ispred nositelja ovog hvalevrijednog pre-
ventivnog Programa, Policijske uprave Pri-
morsko-goranske, odsjeka za prevenciju, 
učenike i roditelje pozdravila Ingrid mavrić.

DaN škOle – 30. SVIbNja 2014.

Umjetnost u školi – kazalište u razredu

Na kraju 
školske godine 

2013./2014. 
učenica 8. b 

razreda Klara 
Brigović proglaše-

na je učenicom 
generacije. ovo 
veliko priznan-

je zaslužila je 
uzornim vladan-
jem  i izuzetnim 

uspjesima tijekom 
svih osam godina 

školovanja.

Sportaš i sportašica
Na kraju školske godine 2013./2014. 

najsportašicom je proglašena elona 
Ćori, učenica 8. c razreda, a najsportašem 
Filip špoljarić, učenik 8. a razreda.
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knjiŽniCa ČavLE

Izbor novih knjiga
lijepa književnost

PaD DIVOVa (Stoljetna trilogija; 1. dio) – Ken Follett
VRIjeme NOĆ – Ljudmila Petruševska
RaT I RaT – Laszlo Krasznahorkai
kRV bOGOVa (Imperator; knj. 5) – Conn Iggulden
PITIjINa ISTINa (Tko je  Victoria Bergman; knj. 3) – J. Eriks-
son, H. a. Sundquist
PROČIšĆeNje – Andrew Miller
ma kOjI ŽIVOT, ma kOjI TeaTaR – Mani Gotovac
FaNTaSTIČNI maČak bOb – James Bowen
kakO je ljePOTICa UkROTIla ZVIjeR - Eloisa James

Priručnici i publicistika
SUblImINalNe PORUke: okultna simbolika i društveni 
inženjering – Ratko Martinović
POVIjeST maFIje – Nigel Cawthorne
PRIkRIVaNje (U ime države; knj. 3) – Matej Šurc, Blaž Zgaga
jeSeNjI ValCeR: šetnja sunčanom stranom starenja - Mir-
jana Krizmanić
mICk: Jaggerov razuzdan život i neukrotiv duh – Christo-
pher andersen
jOGa lIjeČI: jednostavne vježbe za život bez boli uz pomoć 
kojih ćete izliječiti više od 50 najčešćih bolesti – Tara Stiles

ODmaH OkONČajmO OVU kRIZU! – Paul Krugman
HORmONSka RaVNOTeŽa: prirodna rješenja za hormon-
ske poremećaje – Sara Gottfried
RIbe I SPORTSkI RIbOlOV Na SlaTkIm VODama – Siniša 
Slavinić
POkOPaNI Na NebU: fascinantna priča o Šerpama pen-
jačima na najsmrtonosniji dan u povijesti K2 – Peter Zuck-
erman, amanda Padoan

Za djecu i mlade
TORTa Za FINDUSa – Sven Nordqvist 
(slikovnica)
mORe ili kako su se mama i tata up-
oznali – Kašmir Huseinović (slikovnica)
aNa I FIlIP ISTRaŽUjU Na RIjeCI – 
Simeon Marinković (slikovnica)
jakOV UČI PRaTI ZUbe – Seda Dar-
can Ciftci (slikovnica)
meDVjeDIĆI UČe O ISTINI – Stan i Jan 
Berenstain (slikovnica)
maša I mUZej – Sanja Pilić
meĐU STRaNCIma – Jo Walton
PObUNjeNa - veronica Roth
VelIČaNSTVeNa maTemaTIka: nevjerojatne ideje, inter-
aktivni prozorčići i iskakalice – Jonathan Litton
beZ NaDe – Colleen Hoover
mRaČNI PlameN  (Besmrtnici; knj. 4) – Alyson Noël

vRtiĆ

Mnogi se zaklinju kako su im na-
jveće blago i kako u njih trebamo 
ulagati. Tako piše i u dokumen-

tima i poveljama svih europskih i drugih 
zemalja ali što to u stvari znači znaju dois-
ta odgajateljice i djelatnici vrtića koji sva-
kodnevno svjedoče sjaju i nijansama boja 
kojima svjetlucaju naši dragulji. Pratimo 
ih od najranije dobi kada skupa sa svojim 
roditeljima prolaze kroz teške trenutke pr-
vog razdvajanja i onda im pružamo ruku 
dok upoznaju, istražuju, uče, vesele se i 
tuguju i ponosno gledamo kako postaju 
''veliki''. 

Možda će netko misliti da biti velik znači 
samo porasti, ali mi znamo da to nije tako. 
Njihovi naizgled maleni koraci su nem-
jerljivi poznatim metrom. oni za svakog 
od njih znače ogromnu promjenu, ponos 
zbog postignutog i iščekivanje nove pre-
preke koju treba savladati.  

Kada bismo im za postignuto željeli dati 
medalju ili neki pehar općina bi morala 
sagraditi još jedan vrtić kako bi ih u njega 
mogli smjestiti. Međutim u svijetu odraslih 
postoje natjecanja, a na njima su naše Pče-
lice, djeca koja ove godine odlaze u školu, 
osvojila mnogobrojne nagrade i priznan-
ja. Poznate su po medaljama na Dječjoj 

SReTaN leT PČelICe− NašI PReDškOlCI!

maleni, nemjerljivi koraci

možda će netko misliti da biti velik znači samo porasti, ali mi znamo 
da to nije tako. Njihovi naizgled maleni koraci su nemjerljivi poznatim 
metrom. Oni za svakog od njih znače ogromnu promjenu, ponos zbog 

postignutog i iščekivanje nove prepreke koju treba savladati.  

olimpijadi, natjecanju u likovnom izraža-
vanju, sudjelovanju na raznim smotrama i 
zbivanjima u zajednici. 

veliko finale i kraj predškolskog razdo-
blja za djecu i njihove roditelje obilježe-
no je uzbudljivim druženjem u Fužinama, 
gdje se po rezultatima u igrama i natje-

canju moglo vidjeti kako ''jabuka ne pada 
daleko od drveta''. 

Drage naše Pčelice, neka vam daljnji let 
bude uzbudljiv, siguran i pun novih iza-
zova! Mi ćemo vas iz prikrajka promatrati, 
navijati i biti ponosni kao i do sada.

aleksandra Fabrio

Uzbudljivo druženje u Fužinama
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spoRt
SVjeTSkI PaDObRaNSkI kUP

Osamnaest zemalja – 150 natjecatelja 

Malonogometni klub grobnik dijelila je 
samo jedna sekunda od plasmana u Prvu 
hrvatsku malonogometnu ligu. Bilo je to 
početkom lipnja ove godine u sportskoj 

dvorani u Mavrincima, kada su u 6. kolu 
Lige za prvaka protiv malonogometaša 
Broda 035 presudni gol primili u posljed-
njoj sekundi utakmice.

mNk GRObNIk

Sekunda do Prve lige

vodstvo i suradnici Motokluba Kvarner 
i automotodroma grobnik d.o.o. održali 
su početkom lipnja tradicionalnu pres-
sici uoči ovogodišnje sezone. Tom su 
prigodom izvijestili o brojnim izveden-
im tekućim radovima na pisti i budućim 

aUTOmOTODROm GRObNIk

odbojkašice oK grobničan natjecale su 
se u sezoni 2013/2014. u 1. B Hrvatskoj 
ligi. Natjecanje u ovoj sezoni započelo je 
19. listopada 2013., a završilo 6. travnja 
2014. godine. U 18 odigranih utakmica 

grobnišćice su zabilježile 13 pobjeda i pet 
poraza uz 42 dobivena i 19 izgubljenih 
setova. S ovim rezultatima sakupile su 
39 bodova i osvojile visoko treće mjesto 
među deset klubova.

Ok GRObNIČaN U SeZONI 2013/2014.

Treće u 1. b Hrvatskoj ligi

NK grobničan član je Treće hrvatske 
nogometne lige zapad, koja je u sezoni 
2013/2014. brojala 15 klubova. Posljed- 
nju utakmicu sezone odigrao je 1. lipnja u 
Mavrincima s novim prvakom opatijom. U 
28 odigranih utakmica zabilježio je 10 po-
bjeda, 11 poraza i sedam neodlučnih rezu-
ltata, te je s 37 sakupljenih bodova osvojio 
osmo mjesto. Uzgred, iako je stekla sports-
ko pravo opatija se neće, kao ni grobničan 
kada je bio prvak, natjecati u kvalifikacija-
ma za Drugu HNL.

SeZONa 2013/2014.

Sredina ljestvice u 
3. HNl Zapad

U srijedu, 2. travnja, u Mavrincima je 
odigrana prijateljska nogometna utakmi-
ca između prvoligaša Rijeke i trećeligaša 
grobničana. Ispred 500 gledatelja pobi-
jedila je Rijeka s golom kojega je postigao, 
„u svomu grobničkom dvorištu“ anas Shar-
bini. Igrom i rezultatom više je mogao biti 
zadovoljan goran gajzler, trener grobniča-
na, nego njegov kolega, eminentni Matjaž 
Kek, a ponajviše su mogli biti zadovoljni 
brojni grobnički ljubitelji nogometne igre.

GRObNIČaN – RIjeka 0:1

kek i Sharbini u 
mavrincima

Na aerodromu grbnik održan je između 13. i 15. lipnja 
Svjetski padobranski kup u skokovima na cilj. Riječ je 
o natjecanju koje je po kvaliteti, zbog svoje otvoreno-

sti prema sudionicima, iznad svjetskoga prvenstva, a u svijetu 
se održava na samo šest lokacija. organizator natjecanje na 
našem grobniku, koje je ove godine okupilo 150 natjecatelja u 
dobi od 18 do 60 godina iz 18 zemalja, bio je Padobranski klub 
Krila Kvarnera. Kako ovu svjetsku manifestaciju Krila Kvarnera 
organiziraju od 1998. godine sve je proteklo u najboljem redu, 
osim što je zbog prekomjerne jačine vjetra program skokova 
skraćen na tri serije.

nk GRoBniČan

Dana 14. i 15. lipnja 2014. godine 
u francuskom gradu Bourg Les Saint 
Denis održana je završnica Kupa Eu-
ropskih prvakinja u boćanju za žene 
na kojoj su sudjelovale i boćarice BK 
Čavle (ŠB) kao ovogodišnje ekipne pr-

bOĆaRSkI klUb ČaVle (šb)

europska bronca za čavjanske boćarice
vakinje Hrvatske. U svom premijernom 
nastupu osvojile su treće mjesto, što 
predstavlja značajan uspjeh i poticaj za 
daljnji rad i uspjeh, te dostojno pred-
stavljanje općine Čavle na međunarod-
nim natjecanjima. 

projektima, te o bogatom programu 
sportskih događanja na grobničkoj pis-
ti. Najznačajnije moto-događanje među 
njima odigralo se između 13. i 15. lipnja 
ove godine – jubilarna deseta utrka Sv-
jetskog prvenstva motora s prikolicom.

Grobnišćica jasminka Žeželić (prva lijevo) s ekipom

kapetan Stjepan jukić i andrej kamarić
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kuLtuRa

kaTeDRa ČakaVSkOG SabORa GRObNIšĆINe

bogatstvo kaštela

Kruna svibanjskih događanja, izrađena 
u noći 17/18. svibnja, bila je Europska noć 
muzeja 2014., četvrta po redu u grobnič-
kom Kaštelu. Na tragu svih prethodnih i pod 
palicom istih Katedrinih redatelja-entuzijas-
ta bila je ispunjena raznovrsnim i bogatim 
kulturnim programom, i još k tome u znaku 
slogana „Lijepa je ova noć svibanjska“. Ipak, 
imala je ona i svoju posebnost – izravni link 
sa središnjom proslavom Međunarodne 
noći muzeja, kojim je putem fotografija iz-
ravno prenošena u Pariz.

Svečanu manifestaciju obilježavanja 
Noći muzeja otvorio je Katedrin predsjed-
nik Stanislav Lukanić, a njena prva točka 
bilo je otvorenje izložbe likovnih radova 
nastalih u Katedrinu upravo tada i u tu 
svrhu prekinutom projektu „ateljei mladih 
umjetnika“. Nakon toga je uslijedio bogat 
program iz kojeg izdvajamo izvedbu Grob-
ničke kantate u novoj obradi i prvo pot-
pisivanje jedinstvenog dokumenta pod 
nazivom Grobnička dota, o kojemu donosi-
mo poseban osvrt s osnovnim naznakama 
njegova značenja.

NOĆ mUZeja U kašTelU

Grobnik 
izravno s Parizom

Inicijativu Kate-
dre ČSg da za-
jedničkim pro-

jektom na temu 
srednjovjekovnog 
vinodola povežu 
učenike više os-
novnih škola Pg 
županije prihvatile 
su oŠ Čavle, Jelen-
je-Dražice, Hreljin, 
Kostrena, Bakar, 
viškovo, Kraljevica, 
Bribir i Novi vino-
dolski. Projekt je dio 
Katedrina bogatog 
programa obilježa-
vanja ovogodišnjeg 

mUZejSke ZbIRke POVeZUjU 

Povezanost katedre i škole

Živopisni mjesec svibanj ove je godine, 
u sklopu obilježavanja Međunarod-
nog dana muzeja, u grobnički Kaštel 

donio pravo bogatstvo kulturnih događan-
ja. Naravno, sve u organizaciji Katedre ča- 
kavskog Sabora grobnišćine, predvođenoj 
predsjednikom Stanislavom lukanićem, 
dopredsjednicom i voditeljicom Katedrin-
ih programa Vlastom juretić, te tajni-
kom i voditeljem Katedrina ureda Vinkom 
škaronom.

Uvod u svibanjsko obilježavanje Među- 
narodnog dana muzeja bilo je otvorenje izlo-
žbe likovnih radova devetero suvremenih 
umjetnika pod nazivom Priziv na devet, koju 
je 30. travnja, uoči proslave Dana općine, 
otvorio načelnik Željko lambaša. Sljedeći 
događaj upriličen je 10. svibnja, kada je Ka-
zalište viktor Car Emin iz Rijeke izvelo mono-

dramu Jača. Između 12. i 17. svibnja u Kašte-
lu su se održavala tri program: (1) ateljei 
mladih umjetnika u suradnji s akademijom 
primijenjenih umjetnosti u Rijeci, (2) Muze-
jske zbirke povezuju u suradnji s devet os-
novnih škola Pg županije i (3) Moj muzej pod 
voltun, posjeti privatnoj etnografskoj zbirci 
ade Maršanić. Potom je u noći 17/18. svibnja 
obilježena, bogatim programom u Kaštelu, 
Europska noć muzeja.

ovogodišnji moto Dana muzeja bio je 
Muzejske zbirke povezuju, a poveznica svih 
događanja bila je brojka devet, koja je ujed-
no i svojevrsna poveznica sa srednjovje-
kovnim vinodolom. Naime, tada se neriješeni 
spor u jednomu od devet gradova rješavao 
najprije prizivom na suce iz tri grada a potom 
– ako je spor ostajao neriješen – na suce iz 
šest gradova i na kraju iz devet gradova. 

Grobnička dota
 U Noći muzeja upriličen je jedinstven događaj, potpisivanje svojevrsnog kulturno - 

povijesno-pravnog akta nazvanog Grobnička dota. Riječ je o Imovniku Međunarodne 
likovne kolonije Grobnik koji sadrži prikaz svega što ova Kolonija posjeduje, odnosno 
popis svih radova s imenom njihovih autora i vrijednosti radova. Dotu je potpisalo, po 
uzoru na Vinodolski zakon iz 13. stoljeća, 27 osoba. Ovogodišnji potpisnici bili su, kako 
je istakla voditeljica Katedrine programske djelatnosti Vlasta Juretić, ponajprije utemel-
jitelji MLKG i likovni umjetnici koji su stvarali za Koloniju.

europska noć muzeja
Manifestacija Europska noć muzeja 

ustanovljena je 2005. godine a pri-
ređuje se pod pokroviteljstvom vijeća 
Europe i UNESCo-a u subotu koja je 
najbliža 18. svibnju, Međunarodnom 
danu muzeja. ovoj se manifestaciji 
Katedra ČSg pridružila prvi put u svib-
nju 2011. godine.

Međunarodnog Dana muzeja, a koordinatorica mu je Tanja Stanković, ravnateljica 
oŠ Čavle. odvija se kroz rad povijesnih, literarnih, glazbenih i likovnih radionica.

U sklopu ovog projekta održan je 15. svibnja u grobničkom Kaštelu susret 80-
tak učenika, učitelja i ravnatelja ovih škola. Tom su prigodom škole, kako je istakla 
ravnateljica Stanković, „starom Kaštelu podarile prekrasnih 60-tak minuta predstavivši 
se recitalom, scenskim nastupom, pjesmom i plesom, te prezentacijom hvalevrijed-
nih projekata o zanimljivostima svoga kraja: starim šternama, mlinu u Martinovu selu, 
tradicijskim plesovima, župnoj crkvi...“

Susret u Sokolani
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AMPER
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Dobitnik iz prošle Gmajne 
Nela mavrinac,  

Čavle 282, Čavle

 Večera za dvije osobe u jednom od  
grobničkih restorana 

Nagrada u ovom broju 
Gmajne

Večera za dvije osobe u jednom 
od grobničkih restorana u vrijed-

nosti do 200 kn.

Kuvertu ili dopisnicu s traženim pojmom  
(u osjenčanim poljima) i osobnim podatcima pošaljite do 

15. rujna 2014. na adresu:

Općinsko glasilo Gmajna (za nagradnu križaljku)  
Čavle 206, 51219 Čavle, ili ubacite u sandučić  

kod ulaza u upravni odjel općine 

naGRaDna kRiŽaLjka
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sMiŠanCija

Škerci

Smišao: ZIk

Bilo je igara i prije video-igrica. Evo nekih.

•  Dica su našli pločice od kamika, pa su hitali ki će daje hitit (pločat).

•  Ženskan da su delali vagice od škatulic od patine pa da su se igrali butige.

•  Da su muška dica vavik bila bez pucih aš su jih kidali i da su se igrali š njimi...

Da se ne pozabi

O igrama i igricama

kako su se igrala mićera dica

U pijesku
Doktor: Pa normalno je da se vaš sin 
po cijele dane igra u pijesku s drugom 
djecom. 
Otac: U redu, ali pokušajte onda vi to ob-
jasniti njegovoj ženi, mojoj nevjesti.

Prijenos
Pitanje: zašto žene nisu prikladne za radio 
-prijenose nogometnih utakmica?
Odgovor: zato što nogometaši ne mogu 
tako brzo igrati kao što žene brzo govore.

Ulaznica
Sedmogodišnjak na ulazu u stadion 
daje ulaznicu na pregled. 
Vratar: Kažeš da je to tatina ulaznica, a 
gdje ti je tata. 
Sedmogodišnjak: ostao je kod kuće, 
traži ulaznicu.

šah
Zec: Što bi volio biti kad odrasteš? 
Zečić: Dobar šahist! 
Zec: zašto? 
Zečić: Da pojedem lovca.

Uspjeh u životu ne ovisi o tome da  
dobijemo dobre karte, nego o tome da 
znamo dobro odigrati s lošim kartama

(Denis Waiting)

Sudbina miješa 
karte, mi igramo 

(Schopenhauer)

• Čim dobijete najbolje karte, treba zai-
grati – pošteno. (Wilde)

• Svaka igra ima težnju da se nastavi i 
produži. (I.andrić)

• Pravi muškarac želi dvoje: opasnost i 
igru. zato želi ženu kao najopasniju ig-
račku. (Nietzsche)

• Igra ne završava zadnjim sučevim 
zviždukom, već onda kada ste iz nje iz-
vukli pouke. (Steve Smith)

• Igre starijih nazivaju se poslovi, a kad 
se djeca tako igraju kažnjavaju se. (Sv. 
augustin)

• Žene se igraju svojom ljepotom kao 
djeca s nožem. (v. Hugo)

• Lakše se igrati riječima govoreći o 
općim stvarima nego o pojedinačnim, 
koje su naše a ne svačije. (M. Selimović)

• Promatračima nijedna igra nije previ-
soka. (Njemačka)

• Svijet je kao šahovska igra, svakim po-
tezom on se mijenja. (Kineska)

Izreke i poslovice

Vreća zlata
Kralj je organizirao veliku utrku, a pob-

jednik je trebao dobiti vreću zlata. 

Cilj je bio u dvorištu kraljevske palače. Je-
dina prepreka na putu bila je hrpa kame-
nja. Na koncu su svi trkači, zaobilazeći 
hrpu kamenja ili prelazeći preko nje, ušli u 
cilj. osim jednoga, koji je debelo zakasnio 
jer je uklanjao čitavu hrpu koja je stajala na 
putu.

Nakon što je kralju opisao svoju utrku, 
pokazao mu je i vreću koju je našao pod 
hrpom kamenja. Kralj ga je proglasio pob-
jednikom, rekavši da najbolje trči onaj tko 
olakšava i osigurava put drugima. 

Potom je pobjednika nagradio vrećom 
zlata koju je pronašao ispod kamenja.

VelIka UTRka

Skriveni suparnik 
Na šahovskoj ploči života suparnik nam je skriven. znamo da uvijek  

igra pošteno, pravedno i strpljivo. Ali znamo – što nam otežava  
položaj – i da nikada ne previđa pogreške i ni najmanje ne popušta  
neznanju. (Thomas H. Huxley)

Od prilike do igre
Život je prilika – iskusi je. Život je ljepota – divi joj se. Život je san – učini ga stvarnim. 

Život je izazov – suoči se s njim. Život je zadatak – izvršavaj ga. Život je igra – igraj se… 
(Majka Tereza)

•  Ženskan da su matere delale pupe od   
krp pa da su je zvale mulice.

•  Da su se igrali na slipoga miša, škare  
botre, lovili su se, skrivali, čunali, pešćićali. 

(Grobnički zbornik br. 1, zapisala  
djeca,  a priredila Iva Lukežić)

ŽIVOT je IGRa
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leto na Čavji

Potpun doživljaj klapske  
pjesme - 2. i 3. kolovoza u kaštelu

Dana 22. lipnja na Rebri se tradicionalno 
slavila „mater mlikarica“, o čemu Gmajna 
donosi poseban prilog. Tradicionalni Fes-

tival pučkog teatra 14. godinu za redom, s osam 
predstava bez naplate ulaznica, počeo je u omišl-
ju 20. lipnja, a završio u gradu grobniku 27. lipnja. 
Dan nakon toga, 28. lipnja, u Dražicama je bio na 
programu „8. Festival palente i sira“. Kuhala se 
palenta od 500 kg,  a u ponudi su bili autohtoni 
proizvodi kao i degustacija grobničkog sira.

Susret klapa
Subota i nedjelja, 2. i 3. kolovoza, rezervirani su za večeri klapske 

pjesme u Kaštelu u gradu grobniku, koje tradicionalno organizira 
klapa grobnik.

Raznolikost zabave dokazuje i večer bluesa u sklopu „kastav 
blues festival“ i to već 4. kolovoza u Kaštelu grada grobnika. 
Natupiti će TY LE BLaNC (USa / I), američka glazbenica afričkih 
odnosno francuskih korijena. Uz nju će nastupiti i dvoje vrhunskih 
glazbenika, alba Nacinovich i Leo Škec. 

već 09. kolovoza u goste nam dolazi jelena Rozga i na sebi svo-
jstven način sigurno će dodatno ugrijati noć u Čavlima.

Dana 23. kolovoza kuha se popularni bartojski kotlić, Čavle, 
buffet Pomorac, odnosno održava natjecanje u kuhanju najbol-
jeg gulaša od divljači. Te iste večeri nastavak zabave je uz sastav 
„koktelsi“ na čavjanskoj Pjaceti.

Siječanj - lipanj 2014.
Na početku godine, 4. siječnja, održano je 

natjecanje popularno nazvano „Kobasica 
open“. Natjecanje kobasičara amatera, kojim 
se promovira ponuda poznatih grobničkih 
mesnica, privuklo je i ove godine natjecatelje 
iz susjednih županija i općina. 

već  6. siječnja simbolično je dizanje zvo-
na u Cerniku na Cipici ispred kuće Ivana Ra-
ka-Diže u organizaciji grobničkih Dondolaša 
najavilo maškarana događanja koja su trajala 
do 4. ožujka kada je na Mesopust iza doma 
u Čavlima u organizaciji Čavjanskih maška-
ra spaljen Pustić, dok je 5. ožujka na Pepel-

nicu Maškarana kumpanija grad grobnik to 
obavila u gradu grobniku. Dana 2. veljače 
trebao se održati „14. Maškarani Platak“, no 
na žalost nedostatak snijega i visoke tem-
perature to nisu dozvolile. 

Samo što je zima minula okrenuli smo se 
pripremama za nadolazeće proljeće i sve one 
manifestacije koje s njim dolaze. U prvom 
redu tu su Dani vina i lipote, koji se tradicio-
nalno održavaju u Frankopanskom Kaštelu 
u gradu grobniku. I ove godine mogli smo 
kušati vrhunska vina cijele Hrvatske. Našlo se 
tu u ponudi kulena, čvaraka, pancete iz Sla-
vonije, domaćih sireva slani grobnički i krav-
lji sir, meda, a ponuda sa Zelenog stola bila je 
iznimna. U goste su nam preko agencije Ka-

tarina line došli posjetitelji iz Bavarske.
Biciklizam uzima sve više maha u cijeloj Eu-

ropi a mi se tom trendu pridružujemo orga-
nizacijom biciklističkih događanja. Jedno od 
njih je i Proljetna biciklijada Grobnik o kojoj 
donosimo poseban osvrt. Tzo Čavle podrža-
va i ostale manifestacije na našem području, 
pa smo tako u suradnji s udrugom Palentar 
odradili catering za goste iz Italije, klub vlas-
nika Ferrarija, koji su posjetili automotodrom 
grobnik. Prezentirali smo grobničku palentu 
kompiricu i grobnički sir. za svjetski pado-
branski kup koji je ove godine od 13. do 15. 
lipnja na aerodromu grobnik već niz godina 
pripremamo palentu za njihovu zajedničku 
večeru dobrodošlice. 

Festival Grobnik
U srpnju udruga Conteporanea organizira Festival Grobnik. Na 

prvoj večeri, 6. srpnja, nazvanoj „4 Cellos i čakavska beseda“ svirat 
će ansambl violončelista s ljubljanske glazbene akademije. Pred-
stavit će nam raznovrstan program, a večer će obogatiti domaći 
uvaženi pjesnici i mladi koji će interpretirati poeziju i glazbu.

Druga večer, 13. srpnja, koncert s nazivom Bossa nova & 6Clar-
inets u Kaštel dovodi dvije glazbenice koje su na prošlogodišn-
jem festivalu oduševile publiku. Dina i Melita ovaj put dolaze u 
sastavu komornog dua Dina e Mel. večer će dijeliti s vrsnim Slov-
enskim sekstetom klarineta. 

ove godine imamo i jednu novinu, a to je međunarodna Ljetna 
škola Festival grobnik koja otvara svoja vrata glazbenicima svih uz-
rasta, a održava se od 7. do 12. srpnja za violiniste, violiste te komorne 
glazbenike svih gudačkih instrumenata s klavirom i bez njega.

Mjesec srpanj nije predviđen samo za ozbiljnu glazbu, pa ćemo 
se 19. srpnja zabaviti uz ribarsku feštu i grupu „magazin“ na Pjaceti 
u Čavlima.

Dana 24. kolovoza je Bartoja, popularna  pučka 
fešta posvećena zaštitniku župe sv. Bartola. Uz 
duhovna događanja uvijek je bilo mjesta i za sv-
jetovnu zabavu pa će tako uz nastup mladena 
Grdovića na Pjaceti u Čavlima zabava potrajati 
do dugo u noć. Time završava Leto na Čavji, a 
nastavak nas čeka s jesenjim događanjima.

glavni posao Tz je promocija destinacije. S 
ovako bogatim programom, zajedno s općinom 
Čavle kao pokroviteljem, uvelike doprinosimo 
tome. onaj ostali dio posla nije vidljiv, a vjerujte 
nije niti toliko zanimljiv, jer se sve vrti oko raznih 
statistika.

Dobru zabavu i odmor od svih briga barem to-
kom ljeta želi vam Tzo Čavle.

Gordana Gržetić 

TZO ČaVle

Voditelj Festivala Grobnik Zdravko Pleše (prvi desno) 
s umjetničkom ekipom 2013. godine


